[image: image1.jpg]EPHESIANS 511

FROM DARKNESS TOLGHT

METAMORPHOSE

A Catholic Ministryfor Exposing the Truth about Alternative Medicine, the Occult i Reik &
Pranic Healing and Orlental Spiitual Exrcises of the New Age Movement

For queries and detaled nformatio, please callon MICHAEL PRABHU

MICHAEL PRABHU, o:12, Dauin Aparments, 22, Lath Castle South Street Chennal-600 028 Tamilnady, nda
Phone: 431 () 2461 1606 | E-mall michaelrabhu@ephesians-5T1.net | Websit:wi ephesans 511 net





MICHAEL PRABHU JUNE 15, 2021
Questions remain in case of former SSPX postulant who went on to molest boys
The SSPX says there was 'an absence of a robust reporting infrastructure within the U.S. District' when Kevin Sloniker committed his crimes.

https://www.lifesitenews.com/news/questions-remain-in-case-of-former-sspx-postulant-who-went-on-to-molest-boys 
Stephen Kokx, Post Falls, Idaho, November 25, 2020
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Kevin Sloniker

The U.S. District of the Society of St. Pius X (SSPX) has admitted to making mistakes in how it dealt with a former postulant currently in jail for molesting prepubescent males he met at their chapels over a decade ago. 
Kevin Sloniker, a one-time truck driver, is serving a minimum of 35 years in prison after pleading guilty in March of 2016 to abusing more than a half dozen boys between the ages of 8 and 14 at their homes and in other locations in the northwest United States in the mid 2000s. Police reports indicate Sloniker met his victims at SSPX chapels. 

Sloniker had intended to become a brother with the SSPX but was asked to leave their seminary in Minnesota by the rector, Father Yves LeRoux, in 2005 after it was discovered he attempted to circumcise himself during his “postulancy,” or, preparatory period of studies. The Society has since relocated its American seminary to Virginia. 

In a statement released earlier this year, the SSPX’s U.S. District said they believed Sloniker went to live with his parents in Washington state after leaving the seminary but, unbeknownst to them, he’d been allowed to serve as a counselor at one of their summer camps in Post Falls, Idaho only a year later. The priests involved with the camp, the SSPX claims, did not know of Sloniker’s unstable behavior when they hired him. Had they been aware of it, they never would have employed him. 

“The Society fell short in not making his conduct known internally between the seminary and the District, and then reporting him to authorities,” their now-deleted press release stated. “This was clearly an error, resulting from an absence of a robust reporting infrastructure within the U.S. District at that time.” 

The SSPX has also said that a priest that serviced the now defunct “Mission of the Guardian Angels” chapel in North Dakota was told by a lay person there that they believed Sloniker, who was also a parishioner at the time, had an “inappropriate” relationship with their child. The Society says the priest asked Sloniker about the allegation but that he denied it and left the area soon after. The statement did not provide the year in which that interaction occurred but it did say the SSPX was “advised by … legal counsel that they did not have a duty to report the allegations [to police].” 

Read the full statement at the bottom of this article or by clicking here.
Sloniker is charged by police
LifeSite contacted two traditional Catholics who attended the Mission of the Guardian Angels chapel at the same time Sloniker did. One person said they remembered him from “way back then,” sometime “around 2010.” The source believed him to be “sort of a weird dude.”

“One day, he was gone. We didn’t see him again,” the source said.

The other person said Sloniker was “a bit goofy” and that they didn’t know anything about the abuse allegations, as there were only 20-50 people who attended the church. The person believed Sloniker moved into the area during an “oil boom” in 2010. The source could not remember which priest was informed about Sloniker’s abuse, as the chapel had welcomed multiple visiting priests. Mass was located in a basement, the person added, and held only twice a month on Sunday afternoons.

LifeSite is purposefully not reporting the gender(s) of these sources, who wish to remain anonymous.

LifeSite asked U.S. SSPX spokesman Jim Vogel why the priest who was told about the allegations didn’t think he had a moral duty to report it to police, regardless of whether lawyers said he didn’t have a “legal” obligation to do so.

As of the publication of this article, LifeSite has not yet received a response to that question.

In 2015, law enforcement officials tracked Sloniker down in Wisconsin and extradited him back to Kootenai County, Idaho to charge him with criminal behavior for inappropriately touching and performing sex acts on young boys. 

LifeSite has not yet been able to confirm how police were able to locate Sloniker, but Christine Settanni, a mother of one of his victims who agreed to have her name published in this story, told LifeSite she called a national abuse hotline in 2015 (her son had been abused by Sloniker 10 years prior) and that police eventually contacted her for follow-up questions to help build a case against him.

According to local news outlets in Idaho that wrote about Sloniker’s court appearances in 2015 and 2016, parents of his victims informed three SSPX priests in Post Falls about his actions – Father James Haynos, Father Paul Vassal, and Father Patrick Crane. 

“Several of those interviewed said they reported their concerns to the priests at Immaculate Conception Church,” Scott Mabin of The Spokesman-Review reported in October 2015. 

“The boy who said he was whipped by Sloniker said he shared that with Father Patrick Crane. He also told the priest that Sloniker made him strip naked.” 

Crane, according to Mabin’s reporting, was interviewed by a detective in September of 2015. Crane told him he remembers “part of” the allegations but that “if something had been brought forward, he would have said something [to police].” 

Haynos also denied any knowledge, telling detectives that had he been aware of Sloniker’s behavior he never would have let him near the children. 

LifeSite contacted Mabin, who now works as the Director of Communications for Coeur d’Alene Public schools, to ask clarifying questions about his reporting.  

“I no longer work in journalism,” he said via email. “I do not have access to the notes or materials from a news article from five years ago. I would not be able to answer specific questions about this article.” 

The Spokesman-Review also published a report in January 2020 on Paul Sloniker, Kevin Sloniker’s brother. Paul Sloniker has been charged with child rape, molestation, and sexual exploitation. It is not readily known where those crimes took place or if he was involved with the SSPX.

A police report obtained by LifeSiteNews reveals a female relative said three of Sloniker's other brothers abused her when she was growing up. According to the Spokesman-Review article, Kevin Sloniker’s public defender said Sloniker “was exposed to pornography at a young age by an older sibling.”

Seeking answers from the authorities
LifeSite has since sent an email to Fr. Crane, Fr. John Fullerton – the new U.S. SSPX District Superior – and Jim Vogel for clarification on Sloniker’s abuse.

Vogel was the only one to respond, informing LifeSite that an internal investigation was conducted by the SSPX into how its priests handled the situation and that it found no wrongdoing occurred on their properties or camps. He also noted that no criminal charges had been filed against the priests.

However, according to the Spokane Police Department Report (read here), Sloniker did in fact sexually assault a young boy at the SSPX’s St. Aloysius Retreat Center in Los Gatos, California in the mid 2000s.

“It was a church retreat house with cabins,” the report reads. “Instances of sexual abuse at the hands of Kevin [Sloniker] occurred while on a Church trip in Los Gatos, California,” it said. “The incident occurred in the cabin at nighttime.”
While the report itself is not entirely clear on the nature of the stay, the victim’s mother, Christine Settanni, confirmed to LifeSite that it was an informal family road trip comprised of her sons and husband, and not an official SSPX-sponsored gathering. Sloniker, who was a family friend at the time, tagged along to help with driving. 

The group rented a cabin on the retreat center’s grounds for a short number of days thanks to having been friends with the priest who ran the center. They (and not the priest) went hiking and visited the Sequoia National Forest. “[The abuse] could have happened in a hotel if they hadn't stayed there,” Settanni said in an email. “The location was purely circumstantial.”

LifeSite has urged Vogel to release the SSPX’s internal investigation to the public in the name of transparency. As of the publication of this story, that has not yet happened. 

Settanni told LifeSite that her son’s abuse had “nothing to do with” SSPX priests. “In my particular case, I can’t say anything happened with a coverup or not dealing with issues ... we’ve never had an issue directly with the priests.”

On the other hand, Settanni, who now attends a Fraternity of St. Peter (FSSP) church, did say that she was friends with a woman in Idaho whose sons were abused by Sloniker and that she told her that she informed Society priests about his crimes.

“She knew there was something going on, that something wasn’t quite right … I think [the priests] encouraged her to not go to the cops, but we’re talking a long time ago. I can’t remember all the details … I wasn’t there present to witness her telling the priests this.”

“She wanted to do something about it and they didn’t know how to handle the situation appropriately, which should’ve been to take it to the police by all means, not, ‘let’s keep it quiet.’”

LifeSite asked to speak to the woman but Settanni said she has since died and that her husband has relocated.

“When I read the articles out there [now] about what was happening [back then in the SSPX]… none of it’s surprising … when it comes to sexual crimes, the norm for so many years [in the mainstream church and outside it] was to try to deal with it quietly and to internalize these things.”

LifeSite attempted to contact other persons familiar with Sloniker’s abuse. A trusted source in Idaho said that many of the original families affected by him have moved away and that Catholics in the area weren't comfortable talking to the press about what they know “because of how the SSPX has been treated in the recent past by some members of the media.”

LifeSite left a voicemail at the SSPX’s Michigan priory asking Fr. Patrick Crane, who is now stationed there, to clarify what he knew about Sloniker’s abuse. Crane called back and said he couldn’t say anything and that the District is in charge of all communication regarding the matter.

Fr. Paul Vassal is now a professor at the SSPX’s seminary in Virginia while Fr. James Haynos is stationed at the St. Thomas More Priory in Sanford, Florida.

An ulterior motive?
Sloniker’s lurid behavior has been repeatedly brought up in recent months by the Michigan-based website Church Militant. 

In her reporting, journalist Christine Niles has said that “police reports reveal” SSPX leadership was “told of Sloniker’s behavior” but “failed to act against him.” 

Niles provided a link to a Swedish news website claiming that a police report indicates Society priests in Idaho were aware of his abuse but did nothing. A woman named “Angela” told them she informed the priests of his crimes as well.

As of the publication of this story, LifeSite has obtained the Post Falls Police Report, the Coure d’Alene Police Report, and the Spokane County Sheriff Report related to Sloniker’s abuse. 

Not one of these documents suggest SSPX priests in Idaho were informed about his behavior. Instead, they reveal that family members of the victims went to the police with what they knew. The Coure d’Alene Police Report said that a mother of one of Sloniker’s victims “talked to a person at her church” about it and then called the police but it’s not at all clear if this “person” was a priest or laity.

Perhaps there are witnesses in Idaho who did speak to SSPX priests about their concerns with Sloniker, but LifeSite has not been able to contact them in order to confirm that they did. There’s also the possibility that a yet uncovered police report reveals SSPX priests were told about Sloniker’s abuse by lay persons. However, LifeSite has not yet come across it. 

Immediately after Niles’s initial report on the Society – “SSPX: ‘Sympathetic to Perverts’” – was published in April of this year, Catholics on and off social media accused Church Militant of “grinding an axe” and performing a “hit job” on the group. 

Some alleged that Church Militant’s reports on the Society in years past indicate it has a blatant “anti-SSPX bias” and that they are simply passing along uncorroborated allegations with the goal of making the SSPX look as bad as possible. 

In an email to LifeSite, Niles vehemently denied having an ulterior motive, stating that such accusations reveal “a desire to protect the institution rather than protect victims – the same attitude we've seen from so many Novus Ordo clergy and supporters.” 

“I suggest SSPX loyalists spend as much energy and time demanding transparency and accountability from SSPX leadership as they've spent attacking Church Militant for doing our job and exposing evil and corruption,” she said.

A much wider investigation
Niles believes the Sloniker affair is just one of many instances of abuse that prove the SSPX is guilty of sheltering sexual deviants in its ranks. 

“All around the globe, the SSPX has covered up numerous cases of sex abuse over decades, much of it kept hidden because whistleblowers say they are punished and victims shamed,” she’s stated.
In her reporting over the past eight months, Niles has referred to the Society as a “cult” and a “sect” that considers itself “superior” to other Catholics but is in reality “a bastion of corruption, abuse, and cover-up…[operating] under the guise of piety and a reverent liturgy.”  

Michael Voris, the president of St. Michael’s Media, Church Militant’s parent company, has made similar remarks about the SSPX on past episodes of his show The Vortex.  

The SSPX is a “breakaway” group “outside the Church.” SSPX priests commit “a mortal sin” each time they offer Mass, he said in 2015.  

During an episode of Mic’d Up in 2015, Voris described Traditional Catholic outlets like The Remnant and Catholic Family News as part of the “reactionary Catholic media” that support the Society.

“The SSPX is in schism,” he said during the program. “It is beyond doubt.”

Church Militant’s reporting since April has focused on a wide array of allegations against more than a dozen current and/or former SSPX priests in the United States and in Europe. The outlet has also shared information on lay persons who have or had connections to the group over the past four decades.  

A good number of the accusations Church Militant has put forth are not new, and are the exact same ones that appeared in author E. Michael Jones’s Fidelity magazine in the early and mid-1990s.  

Some claims also seem to be directly lifted from a “Black Book” of alleged abuse within the SSPX published in 2019 by a European organization.  

Some of the hard-hitting, opinion-based articles Church Militant has published recently claim that the Society is led by “arrogant mediocrities.” Others argue that their priests have “sympathy for the Nazis.” 

Of the cases Church Militant has focused on, some have previously been reported on by mainstream Catholic media outlets and some of the abusers have already been sentenced to time in prison and/or removed from the SSPX altogether. 

Several of the allegations are of criminal conduct — such as rape or failing to report abuse to law enforcement — while others are concerned with homosexuality and potentially unethical and immoral behavior by priests. 

Catholic News Agency has reported on some of the allegations presented by Church Militant. The Kansas City Star and the Topeka-based WIBW-TV are two secular news organizations that have covered some of the claims made about the SSPX by Church Militant.
LifeSite conducts its own investigation
At present, Catholics can fulfill their Sunday obligation at SSPX chapels and, due to a directive issued by Pope Francis in 2015, can validly and licitly confess their sins to and validly and licitly get married by (in some circumstances) Society priests. The SSPX has long argued that “supplied jurisdiction” allows them to operate outside the authority of ordinary diocesan bishops. 

Whether the SSPX should come to a so-called “canonical agreement” with the Vatican is a hotly contested topic of conversation among not only Latin Mass-attending Catholics, but also among Society laity and clergy themselves. In recent years, the loosely organized SSPX “Resistance” has been established by ex-Society priests who say the group has become more liberal in an attempt to curry favor with the Vatican.

Many mainstream theologians consider the group’s status in the church to be rather complex, with some being of the opinion it’s more accurate to say they are in an irregular situation as opposed to being an outright “sect.”

In 2015, the Society published an article on its American website featuring favorable comments made about them by Bishop Athanasius Schneider. They said the comments prove Michael Voris is wrong about them being in schism.

The SSPX’s global headquarters are in Menzingen, Switzerland while their U.S. headquarters are located in Platte City, Missouri. Currently, they service over 100 chapels throughout the United States and have more than 600 priests worldwide. The group’s largest high school and only college in the U.S. are in St. Marys, Kansas (the town does not use an apostrophe in its name). In January, The Atlantic published an article about what life is like in the small town. 

LifeSite has attempted to confirm some of the more egregious abuse allegations against the SSPX while also conducting its own investigation into misconduct primarily in the United States. 

LifeSite has reached out to dozens of persons familiar with the Society, including some who have spoken to Church Militant. Regrettably, LifeSite has encountered difficulties in getting all our questions fully answered, despite initially being told by persons they were eager to cooperate. 

More LifeSite reports are forthcoming.

Below is the SSPX’s full response to the Sloniker allegations.

One of their statements, “To the Faithful,” was released by the Post Falls-based Immaculate Conception Church and Academy in 2015, the year Sloniker was charged for his crimes. 

The other, which has since been deleted, was published earlier this year by the U.S. District in response to Church Militant’s reporting. 

The U.S. District informed LifeSite that the statement was deleted because officials at SSPX global headquarters in Switzerland wanted to take over communications going forward and that although the statement is not available publicly on their U.S. site, they still stand by it. 

*** 

To the Faithful 
Society of St. Pius X 

Immaculate Conception Church and Academy 

Statement to the Faithful about Kevin G. Sloniker 
Kevin G. Sloniker had been attending and serving Mass at Immaculate Conception Church in Post Falls, ID, where he was a volunteer camp counselor in summer camps around a decade ago. 

He has been charged in state court with very serious crimes concerning children and is now in police custody. 

The Society has been cooperating fully with the police investigation of Mr. Sloniker for more than five weeks. 

To date, the Society of St. Pius X has not been advised of any report of criminal activity at the church or on the summer camps. The investigation is ongoing. 

The Society of St. Pius X, its priests, and its employees take the protection of minors most seriously. The summer camps are quite structured and supervised, and, since 2012, the Society of St. Pius X has required background checks for all camp counselors. 

The Society of St. Pius X assures all victims of abuse and their families of its compassion and prayers. 

Any further questions about this statement should be addressed to Fr. Scott Gardner, Legal Secretary: (816) 733-2522. 

October 29, 2015 

*** 

Toward Transparency, Repentance, and Healing 
As promised in the Society of Saint Pius X’s (SSPX) April 23, 2020 communique regarding allegations that it has covered-up instances of sexual abuse and impropriety, the U.S. District of the SSPX takes the essential first step toward addressing this painful but important topic. 

As stated at the closing of its communique, the SSPX is committed to full transparency regarding recent allegations involving its current and former clergy, religious, and employees. The Society has cooperated with, and continues to work with, all civil and ecclesiastical authorities investigating accusations of abuse. Some of this cooperation, including the U.S. District’s cooperation with the Kansas Bureau of Investigation, will be addressed in due course. As stated in the April 23 communique, if an investigation is ongoing, the SSPX cannot comment. However, those with information about potential criminal activity are encouraged to contact the proper authorities. 

Most importantly, for the victims of sexual or any other type of abuse in particular, the SSPX offers its sympathy, prayers, and support. How can one abuse the trust God has given certain people? How does the Church confront true evil? As an apostolate of the Catholic Church, the SSPX wants justice for everyone. 

Plan to Protect 
As much as the SSPX wants to prevent abuse from happening in the future, it cannot neglect to help those who are already victims. The Society has been learning about the extent of this evil for years and have been in contact with survivors of abuse. The Society’s priests have listened to their grief and have a grasp of their suffering. It takes great courage for a person who has experienced abuse to develop trust again. Time and patience are needed before a survivor can open up, and the SSPX is committed to helping. 

If you have been abused and you are still alone with your pain, the Society implores you to reach out, especially if you have suffered from a priest, religious, employee, or volunteer of SSPX. You are encouraged to come forward and to do so with whatever spiritual, medical, or professional assistance you need. In cooperation, the SSPX wants to make things right, ensure that justice is done, and help you overcome this evil. 

Please visit the SSPX’s Plan to Protect website. If you have chosen this initial step to look at this site, the Society invites you to contact us at protection@sspx.org or its toll-free number (833)-727-7779. 

(Plan to Protect Website >) 

For abuse in the State of Kansas: victims and witnesses of abuse by the SSPX or other clergy can contact the Kansas Bureau of Investigation at clergyabuse@kbi.ks.gov or they can call 1 (800) KS-Crime (1-800-572-7463). 

The Sloniker Case 
Mr. Kevin Sloniker grew up in Post Falls, ID. He and his family attended several SSPX chapels. His childhood gave no reason to suspect any improper conduct would be committed by Mr. Kevin Sloniker. He entered the Brothers’ Novitiate in El Paso, TX as a postulant in 2004 with the intention of becoming an SSPX Brother. In 2005, he was sent to the seminary in Winona, MN, as the postulants were sent there to complete their formation as brothers.   

During Mr. Sloniker’s time in Winona, Fr. Patrick Abbet (who is not related at all to the accused and convicted Fr. Abbet in Belgium) was the spiritual director of Mr. Sloniker at the seminary. The superior of the seminary was Fr. Yves le Roux. In October 2005, Mr. Sloniker attempted to circumcise himself while at the seminary. He was rushed to the local hospital where he underwent surgery to stabilize his self-mutilation and was examined by a psychiatrist while at the hospital. The day Sloniker was released from the hospital, he was asked to leave the seminary and he complied with no objection.   

It was believed that he went home to his family who at that time were living in Washington State. All the priests at the seminary knew of Mr. Sloniker's irrational behavior, but a report was never made and sent to the U.S. District. This was clearly an error, resulting from an absence of a robust reporting infrastructure within the U.S. District at that time. As such, Mr. Sloniker eventually became a camp counselor on or around 2006-07 at the Society’s Post Falls, ID summer camps. The priest in charge of the summer camps at that time was Fr. Patrick Crane who had not been made aware of the self-mutilation incident at the seminary. 

Mr. Sloniker left his position as a camp counselor when he was about 20 years old. He next surfaced in Dickinson, ND, where he attended the Society chapel and helped as a sacristan. The chapel was sporadically served by SSPX priests. One priest, while making a monthly visit to Dickinson, ND, was approached by a parishioner who said that he believed his child had an inappropriate relationship with Mr. Sloniker. Mr. Sloniker denied the allegation, but immediately left the area. 
The U.S District subsequently found out that Mr. Sloniker became a truck driver. At this time the Society was advised by their then legal counsel that they did not have a duty to report the allegations regarding Mr. Sloniker. 

The U.S. District had no record regarding Mr. Sloniker until 2015, when the Society was contacted by law enforcement. Legal authorities were investigating Mr. Sloniker and eventually arrested him on September 14, 2015, in Menomonie, WI. He was extradited to Kootenai County, ID, where he was charged with multiple counts of child molestation for conduct he engaged in over the prior decade.   

At the time of Mr. Sloniker’s arrest, he was a truck driver and was approximately 30 years old. He admitted to having had numerous unlawful sexual encounters with underage children. To the best of the SSPX’s knowledge, he is currently serving an extensive prison sentence.   

The U.S. District has conducted an in-depth investigation into its handling of the Kevin Sloniker matter. The Society has concluded that although none of the alleged crimes occurred on Society property or while Mr. Kevin Sloniker was affiliated with the SSPX, the Society fell short in not making his conduct known internally between the seminary and the District, and then reporting him to authorities when the allegations arose in Dickinson, ND. Procedures have subsequently been put into place to report deviant behavior among individuals affiliated with the SSPX to all Society priests. The Society also adopted the Plan to Protect in 2018 which requires Society personnel to document every incident that might be a warning-sign for abuse and to report all credible claims of abuse to their superiors and to legal authorities.       

Fr. Todd Angele 
Fr. Todd Angele vehemently denies the reported allegations of Mr. Kyle White concerning his supposed advice not to report abuse. 

Contrary to accusations made on April 22, 2020 by the website Church Militant, the clergy-penitent privilege most certainly does apply to discussions in the course of ministry outside the confessional, and, more crucially, the obligation of professional secrecy applies in conscience to such “internal non-sacramental forum” conversations. If the other party to the conversation releases Fr. Angele from this secrecy, he will provide his side of how the conversation actually developed and the advice he gave. Until then, Mr. White’s accusation places Fr. Angele in an impossible position. 

Fr. Laurent Desautard 
The SSPX learned of three allegations against Fr. Laurent Desautard of inappropriate contact with boarding students at St. Mary’s Academy while he was stationed there.  Fr. Desautard allegedly engaged in grooming behavior with teenage boys in his dormitory office. 

Fr. Gerard Beck, then rector of St. Mary’s Academy and College, after having been informed of the allegation by U.S. District Communications Director James Vogel, interviewed one of the students on July 28, 2016. Fr. Beck was told that the grooming behavior had started in 2014 but that the victim, by then an adult, had no interest in pressing charges. Fr. Desautard was then in the process of being transferred to Australia. 

Fr. Beck turned everything over immediately to the civil authorities. A complete disclosure was made. The civil authorities decided not to file charges. The SSPX, after a canonical investigation, has placed Fr. Desautard under restrictions to have non parish role, especially with minors. 

A Concluding Statement 
Any allegation that the SSPX stonewalled any investigation is false. The SSPX has identified and produced files from the past 30 years involving its clergy, religious, and employees while working under time frames and parameters agreed to by Sherri Schuck, Pottawatomie County Attorney and Agent Nick Pipkin of the KBI. The SSPX currently is in close contact with both entities regarding both closed and any ongoing investigations. 

The SSPX agrees that if anyone possesses any relevant information concerning ongoing or future investigations, they should contact: 

Sherri Schuck, Pottawatomie County Attorney 

108 N. First; PO Box 219 

Westmoreland, Kansas 66549 

(785) 457-3511 

(785) 457-3896 (fax) 

schuck@pottcountyatty.org 

Nick Pipkin 

Special Agent 

Kansas Bureau of Investigation 

Special Operations Division 

(785) 250-9780 

This statement is the beginning, not the end, of a process of transparency. More information is forthcoming. 

The scourge of sexual abuse must be driven from the Catholic Church, including the SSPX’s apostolate. The Society asks in all humility for your prayers. Pray for the SSPX. Pray for those who have fallen into sin that they may repent. Most of all, pray for the victims of these heinous and unspeakable crimes against natural and divine law. 

We invite you to unite in this prayer to St. Rita for those who have been hurt by those who have betrayed their trust.

Victim of ex-Catholic priest speaks out about abuse to inspire others to keep their faith
Victoria McQuade says that 'God has led me to this point to share my story, realizing that it will do good for other victims.'

https://www.lifesitenews.com/news/victim-of-ex-catholic-priest-speaks-out-about-abuse-to-inspire-others-to-keep-their-faith 
Stephen Kokx, February 24, 2021
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Victoria McQuade was only a teenager when Father Benedict Van Der Putten sexually groomed and abused her at the St. Aloysius Retreat House in Los Gatos, California in the late 1990s and 2000.
In an exclusive interview with LifeSiteNews, McQuade, now in her 30s, is speaking out not only because she believes Van Der Putten, a former priest of the Society of St. Pius X who has never faced jail time, is still a threat to women, but because she wants to help other victims as well.

“I could have very well lost my faith … I can feel the pain of people who have suffered abuse by priests. But my goal is to pray that they know people are human and God is in control.”

“God has led me to this point to share my story, realizing that it will do good for other victims. I hope they can regain their faith.”

McQuade said she wants the Society of St. Pius X, a group of nearly 700 traditional Catholic priests founded in 1970, to institute meaningful, transparent reforms.

“I feel that the Society has not learned their lesson from my case ... I feel like it's almost like they didn't believe me in a certain sense back then.”

She additionally remarked that, “my husband and I chose to approach LifeSite with my story rather than another Catholic media organization because I trust your integrity and believed that you would make an unbiased report."
Upbringing in the faith
Growing up, McQuade, whose maiden name is DeRemer, attended the SSPX’s Los Gatos chapel in California with her mom. She wanted nothing more than to give her life to God.

“St. Therese of the Child Jesus was my inspiration my whole life. I wanted to enter the convent when I was fifteen and to die when I was twenty-four. I had it all planned out.”

McQuade told LifeSite that it was Van Der Putten, a priest ordained in 1992 who was the principal at the school, who helped her with her vocation.

“When I was fifteen, he made it possible for me to visit the Carmelites and ask Bishop Alfonso De Galarreta, one-on-one, if I could enter. Of course, His Excellency said no, so I put my sights on another convent, the Oasis (pronounced oh-ay-sees) in Spain. I visited the Oasis with my teacher, who inspired me to love the religious life, and with my mom. The convent said I could enter once I learned my Spanish.”

McQuade said she struggled with Spanish so, at Van Der Putten’s urging, she considered entering a Franciscan convent in the United States. That eventually fell through so she, along with her mom, another woman from their chapel, and several of her friends, all of whom were 15 years old or younger, planned a group trip back to Spain. Van Der Putten heard about it and decided to tag along. It was there where McQuade came to see him in a new light. 

The grooming begins
“A teacher of mine at Los Gatos heard that we were taking a trip and that Father was coming too,” McQuade told LifeSite. “My teacher immediately told me that he tried to kiss her once and that I should be on guard with him. I was taken aback by what she said but decided to play ‘detective’ during the trip, hoping my teacher was wrong about him.”
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Then-Father Benedict Van Der Putten. Victoria with her mother Audrey
McQuade, who was 16 at the time, was informed by one of her friends that Van Der Putten pulled on another girl’s bra strap during a backpacking hike. She told her mom about the incident and about how her teacher said Van Der Putten tried to kiss her previously. The mothers confronted him but were met with what McQuade called “a harsh sermon the next morning about rash judgement.”

Van Der Putten began intensifying his grooming tactics back in Los Gatos. For the next two years, he would take McQuade and her classmates for long walks near the retreat center, often tickling them during group activities. Confused but now 18 years old, McQuade was eventually lured into his office after Compline where he recited the Canticle of Canticles and began physically touching her while telling her his love for her was “pure.” 

After multiple sexual incidents, McQuade told her mom about what was happening. Her mom Audrey, who passed away in 2018, went to the SSPX’s U.S. District Superior at the time, Father Peter Scott. 

“Father Scott told us he would get Van Der Putten out of there right away and that he would arrive in the next several days to obtain a deposition from me and the other girl I knew Father Van Der Putten was abusing.”

McQuade said that Scott arrived days later, on a Friday, and that Van Der Putten had already been removed from Los Gatos earlier in the week.

Van Der Putten was apparently sent to SSPX headquarters in Menzingen, Switzerland at the direct orders of Scott, though LifeSite has not been able to confirm this. LifeSite has also heard, though has been unable to corroborate publicly, that Scott contacted a lawyer about the situation and the lawyer told him law enforcement involvement was not necessary.

McQuade provided LifeSite with the deposition she gave to Scott, who is currently stationed in Africa and is one of its most senior members. Read the deposition by clicking here.

McQuade explained that she gave the deposition in the same office she was abused in and that Scott “made a comment to me about how naive I was to go to Father’s office in the middle of the night.” 

McQuade informed LifeSite that Scott instructed her and her mom to “not tell anyone” but that she would still be able to pursue her vocation to the convent later in the year. LifeSite reached out to Scott via email but as of the publication of this story has not received a response.

Pursuing a vocation
In the ensuing months, McQuade was filled with confusion, doubt, guilt, shame, and remorse.

“I prayed and prayed, feeling that I was a horrible person for having told on Father but then also for allowing it to happen. Another SSPX priest, Fr. John Peek, who was a follower of Fr. Van Der Putten’s, told me in the confessional I committed a mortal sin for telling on him.”

“I felt horrible that I betrayed him. I felt I needed to do penance for the rest of my life. At the same time, I would hear my friends saying how wonderful a priest he was and that he was a martyr for having the SSPX persecute him for nothing and for having sent him away.”

McQuade entered in August of 2000 a convent run by the Franciscan Sisters of Christ the King, which was initially in Oregon but relocated to Kansas City, Missouri two years later. There, she struggled to reconcile her abuse with her vocation.
“I just began to feel everything was my fault. I knelt long hours, ruining my knees, and had issues with my weight. I was determined to stay in the convent, not merely to prove Fr. Van Der Putten wrong but to prove to myself that I could work out my vocation.”

A month later, on September 27, 2000, Fr. Scott wrote a letter to McQuade’s mother encouraging her daughter to explain what had happened in Los Gatos to the Mother Superior and to the priest who oversaw the convent.

“I began to journal my feelings and it seemed to help,” McQuade said. “I relied totally on God and never once went to my superiors for the first two years of my convent life … After two years of silence, I could no longer contain my emotions. Mother Superior took me aside and said that I must tell her what was the matter and that I could tell her anything.”

“So I told her what happened to me finally. She was so understanding and knew right away what was wrong. She said I had PTSD and that she would get help for me right away. It was then I began to heal … but it was an uphill battle of emotions.”

Going to the authorities 
In 2003, while still at the convent, McQuade sought guidance from the new SSPX District Superior of the United States, Fr. John Fullerton. Fullerton’s term as District Superior began in 2002 and ended in 2008, but he has since been re-appointed beginning on August 15, 2020.

“Fr. Fullerton was the District Superior at the time. He would advise me to forget about it and offer it up. I told my story to him in the confessional. He told me I could say my story in the confessional so as to put away any doubt if I had done any wrongdoing. I found peace for a time but his advice always for me was to forget it and try to offer it up … all of which I tried to do.”

“I feel like he wanted to hear my story in the confessional,” she added. “He could have been doing that on purpose to protect himself or me in case I did something wrong but I don’t know for sure. He also gave me plenty of advice outside the confessional. Either way, I give him permission to talk about it publicly now.”

McQuade revealed to LifeSite that during her time in the convent, she was told by her superiors that she could pursue legal action against Van Der Putten but that she’d have to leave the convent to do so. McQuade said it was basically an ultimatum and so she decided to continue on. Eventually, she left religious life in June of 2004. Father Daniel Cooper was stationed at the retreat center at that time and interacted with McQuade. Cooper has since passed away.

“Fr. Peter Scott said not to tell anyone. He didn't say, ‘don't tell the police’ … It was Fr. Daniel Cooper who told me to not inform the police. Fr. Cooper was the pastor at the retreat center after Fr. Van Der Putten was sent away. When I began to tell him my story about the abuse, so that he could understand me spirituality, Fr. Cooper would say, ‘I don’t want to hear it.’ I told him that I wanted to go to the police, but he said, ‘don't go to the police.’ I never sought spiritual direction again after that with him.”

McQuade is not the only woman who claims to have informed Fullerton about Van Der Putten’s abuse. LouAnn Manwarren and Julie Swehla have come forward in recent weeks stating that they too told Fullerton stories about Van Der Putten in the early 2000s. They say Fullerton didn’t do anything to help them and that reforms in the SSPX are very much needed to this day.

U.S. SSPX spokesman Jim Vogel told LifeSite that Fullerton categorically rejects the claim that he would ever tell someone to not go to the police if they informed him of such allegations. 

Dismissed from the Society 
Father Van Der Putten was removed from the SSPX not long after McQuade’s deposition in April, though the timeline and reasons why are not entirely clear. 

Apparently he was immediately sent to SSPX headquarters in Menzingen, Switzerland at the direction of Fr. Scott, who reportedly wrote an internal memo recommending Van Der Putten to do a lifetime of penance at a monastery with severe restrictions, including no access to children, or be removed from the priesthood altogether.

One media outlet has reported that Van Der Putten was ordered to stay with monks on the island of Papa Stronsay in Scotland but that they found him to be an overbearing nuisance so they asked him to leave. 

McQuade told LifeSite that she believes Van Der Putten was sent to the island in May. She also said that a friend of hers, then an SSPX seminarian, informed her that he was with Van Der Putten in Ireland at an SSPX priory in January of 2001.

“When the SSPX said, ‘we will take care of it,’ they really just sent Fr. Van Der Putten to that monastery and then to Ireland … one of my friends was in Ireland and witnessed him there because he was with them in Ireland and Father was in charge of a youth group.”

LifeSite has attempted to but has not been able to confirm this claim.

McQuade says she believes Van Der Putten was expelled from the SSPX in April of 2001.

LifeSite has obtained a PDF copy of a September 2001 “Regina Coeli” newsletter written by Fr. Scott. In it, Scott says that Van Der Putten was expelled from the SSPX because of a desire to reconcile himself with Rome.

LifeSite sent an email to SSPX clerics and U.S. spokesman Jim Vogel to obtain clarification about Van Der Putten’s ministry. As of the time of this story’s publication, Vogel is the only one to have responded but was unable to provide clarity on Van Der Putten's timeline after Scotland.
After the SSPX
A 2018 story published on the SSPX by the California-based Mercury News states that when Van Der Putten was seeking reconciliation with the mainstream church, the Society informed Rome of his misconduct.
“Following the Los Gatos incidents,” the story reads, “the [SSPX] quickly sent Van der Putten to its international headquarters in Switzerland, and reported him to the Vatican, which later relayed the alleged misconduct to a Pennsylvania diocese where he was seeking reinstatement the following year. That was derailed after he allegedly confessed to molesting another teen in 2001. While he was in Europe, the [SSPX] expelled him.”

After his removal from the SSPX, Van Der Putten tried to seek refuge in a priestly group called the Society of St. John, which was primarily composed of priests who had left the SSPX and who lived with the Priestly Fraternity of St. Peter (FSSP). LifeSite attempted to contact persons familiar with the Society at that time. LifeSite was unsuccessful in obtaining information on Van Der Putten’s experiences with them.

He also tried to be incardinated into the Diocese of Scranton under Bishop James Timlin. Julie Swehla called the Diocese at that time alerting them that Van Der Putten abused her daughter in Los Gatos. The diocese eventually refused to accept him.

According to Horowitz Law, “a law firm representing victims and survivors of sexual abuse by Catholic priests and other clergy in the Diocese of Scranton,” Van Der Putten spent the next several years acting as a sort of part-time, freelance priest, offering Masses and retreats wherever he could before being laicized in 2005. Eventually, his name appeared in the Pennsylvania Grand Jury Report in 2018 as an abusive priest. (The Society of St. John was also named in that report as having been involved in sexually abusing minors.)

LifeSite has learned that Van Der Putten married a teenage girl and is currently living in Oklahoma, where he has several children. Last week, LifeSite sent him a certified letter through the U.S. Postal Service. The letter (which can be read by clicking here) asked him various questions about his vocation, his time with the SSPX, if he believes he should be in prison, and what he has to say to his victims. 

The letter arrived at Van Der Putten’s address on Monday, February 22 but the postal service said he was “not available” when it was delivered. Other media outlets have attempted to contact Van Der Putten as well but have also not heard back. LifeSiteNews will update this article if he responds.

The nature of the investigation
In its 2018 story on the SSPX, Mercury News noted that investigators with the Santa Clara County Sheriff's office in the early 2000s had looked into claims against Van Der Putten.

“Local authorities, acting on a tip from Placer County the following year, say they investigated the allegations but were unable to make a criminal case. There are no indications that St. Aloysius ever directly contacted police about Van der Putten.”

Mercury News also said that Sargent Richard Glennon spoke with parents and others at the retreat house in Los Gatos but that ultimately, “there wasn’t [sic] enough hard statements that we could bring a case.”

LifeSite reached out to the Santa Clara Sheriff's office for more information but was denied access to public records.

“The Santa Clara County Sheriff’s Office is legally exempt from providing any law enforcement investigatory files [regarding this case],” the office said via email. 

“The Sheriff’s Office has no new information to provide regarding this investigation. None of the detectives that worked on this case are around anymore either.”

LifeSite asked McQuade about the investigation and what transpired. She said it was her mom’s hard work that caused the police to eventually take up the case and that the SSPX’s decision to not go to law enforcement caused the statute of limitations to expire.

“My mom was a fighter. She was trying to get the police involved. A year after I was in the convent, she, along with some friends, called the police … My mom and her friends went to the police with all this. They got this on the record with law enforcement, not the SSPX.”

“When I talked to the police, they said that they could have done something the first year it happened to me … But a year later, the statute of limitations was over. The SSPX never said, ‘you need to go to the police.’ They told me to be quiet.”

LifeSite sent an email to Fr. Scott, as well as to Fr. Fullerton, to learn if either of them had interacted with police or cooperated with law enforcement’s investigation at the time into Van Der Putten. Apparently legal counsel told Scott he didn’t need to go the police but LifeSite cannot confirm that with certainty. As of the publication of this story, LifeSite has not received a response to its inquiries.

Healing and moving on from the past
McQuade said that the most important part of her recovery was recognizing that what happened to her wasn’t her fault and that she could use her suffering to help those who harmed her. 

“You want to break away from everything that you know … you put the blame all on yourself. You begin to hate yourself.”

“But it was my faith that sustained me. When you see all those people who are victims of priests, where their faith isn't being sustained, they turn away from God.”

“My biggest lesson in all this was to understand it wasn't my fault, that what Fr. Van Der Putten did was pure evil, that the superiors in the SSPX that allowed him to walk free and cover things up were only men who lacked integrity. I had to learn most of all patience with myself. I was very, very hard on myself.”

McQuade wants other victims to know that they too can heal by telling their stories and by remaining faithful to Christ, not by turning away from Him.
“I believe in redemptive suffering. It was in the convent that I offered my life for priests. Those four years in the convent may have been a torturous time but somehow I was able to see only God in my suffering. Having to endure in silence forced me to surrender everything over to God. It was a time of spiritual dryness. All my prayers had no feeling, only suffering … outside of the convent I renewed that offering, despite feeling pushed aside … I remained steadfast in trying to forgive Fr. Van Der Putten.”

“The biggest thing for me was to be patient with myself because I felt like I had to start all over again in the spiritual life, as if I was a complete baby,” she continued. “I felt St. Therese was there the whole way guiding me with her little way.”

McQuade says her future husband, who she had known from volunteering at the Los Gatos retreat center in 2000, was also an enormous part of her recovery.

“He allowed me to heal even more because he was listening to me. He understood me. He was patient with me. That was one of the hardest things for me. It was to have patience with myself. And he gave me patience.”

“I found that the greatest healing was sharing my story freely and having friends and family who understood me and who helped me realize none of what I went through was my fault.”

Family life
Despite the fact that she’s married to an understanding husband and has largely returned to a normal life, McQuade’s road to recovery has not been without other tribulations.

Her mother died in 2018 and she herself was diagnosed with endometriosis, which caused infertility.

“For 10 years, I offered that diagnosis up for priests. Then, I prayed a novena in 2015 to St. Louis and Zelie Martin, the parents of St. Therese. I asked for twins. By the grace of God, my husband and I were able to adopt two twin boys.”

“We don't choose our path. God shows us the path and we just have to follow that path. Looking back, I just see God's hand in everything, despite the evils, despite the heartache, despite the suffering. 

“I can see that God wanted it this way. And I feel that his plan is much more beautiful than what I could have chosen ... all the sacrifices that are involved in adoption. It just reflects Christ's sacrifice.”

McQuade says re-telling her story to LifeSite has also brought up many memories of the way her mom helped her and how much of a toll it took on her.

“I've talked to several SSPX people after everything happened, and it was very disheartening because I have people who totally support me and who are very encouraging and then I have others who have said to me, ‘The SSPX did everything they could have in your circumstance. Plus, your mom is the one who went to the police.’”

“They would say things like this, which was kind of hurtful because of the fact that my mom went to authorities right away, meaning, she went to the priest and they told her not to go to the police.”

McQuade says that Fr. Christopher Brandler, a priest who was stationed at Los Gatos during the time Van Der Putten was there, told her mom to redact the story she told to the police in 2001.

“I was disappointed to hear Fr. Brandler had told my mom to not go to the police and that he was the one who told my mom to redact her statement. I only found this all out after my mom's death in 2018 from a letter she had written a friend, and from speaking to the detective in this past year. He is a priest I have always thought was understanding and had good advice.”

“Can you imagine your child having been abused by a priest and being told not to tell anybody and being told not to go to the police?”

“My mom struggled with this until she died. I had to tell her, ‘Mom, just forget about it.’ I felt like if I didn't tell her to just forget about it, she would go insane … I feel like I pushed my mom under the rug.”

Reforms are needed for the SSPX
McQuade says that when abuse allegations within the SSPX came out in April 2020, she prayed about whether it was the right time to come forward.

“I knew I had to get my story out there. I prayed that God would direct me to do the right thing … yet people would say, ‘Well, the SSPX does so much good. Why would you want to destroy them?’” 

But “I'm not trying to destroy them,” McQuade said. “I’m trying to stop” any more abuse from happening.

“I don't want the Traditional ‘light’ to be darkened by these stories … my focus is more on victims being silenced even when they're coming forward.”

“These stories have to be out there because there are other victims who are dealing with the same thing and the Society still has not fully dealt with it. I’m glad they have the Plan to Protect … but this is a bigger problem than the Society refuses to face.”

McQuade says she is not out to harm the SSPX but that changes are needed for the sake of victims.

“My mission today is to seek justice for victims and make sure this doesn't happen again and, if it does happen, to make sure people realize the victim is not at fault.”

“I was not offered a counselor after the abuse nor did anyone tell me I would have any problems. It would become a battle between blaming myself and wondering if I did the right thing.”

“It's not like I haven't forgiven the SSPX. I've dedicated my life for priests. But Christ always said that he would go after the lost sheep. I feel that this is a chance to go after those lost sheep. And the SSPX has had that chance so many times but they haven’t.” 
McQuade said that despite everything she and her husband still receive the sacraments from the SSPX, although she doesn’t receive spiritual direction from their priests.

“My husband knows that there [are] other abuses within the church. So he knows that the hierarchy should change these things. In every traditional movement, they have their problems. He thinks that by just walking away from the SSPX, because they're not handling these cases right, is not necessarily the answer.”

“I feel more inclined to change the hierarchy. I feel like they need to step up and have transparency. I feel I have more of the feelings of wanting change within the SSPX and wanting them to have that transparency that they first talked about. So, it is hard for me to go to the Society in a sense because of the problems that have cropped up since [but] I’ve long forgiven, forgotten.”

As for Van Der Putten, who lives in Oklahoma, McQuade believes it’s dangerous that he has a family of his own.

“I feel he will continue to do these things. A predator will not stop. I’m worried his daughters and their friends may be abused by him. His family members must also be made aware about his past. A wife is not going to stop his behavior. Something must be done.”

“If the SSPX had dealt with this back then in the right way, and instructed us to get our reports together and bring them to the police for documentation, rather than say, ‘don’t tell anybody,’ this would be an entirely different story.”

Victoria McQuade’s full statement to LifeSiteNews
Warning: explicit content below.
Despite having concerns before my phone conversation with Stephen Kokx, I found him to be very respectful and empathetic. He listened very intently to what I had to say and never made me feel like I had any reason not to trust him.
I had concerns, as I heard through the grapevine that he was working with the SSPX and was biased. But, after talking to him, I didn’t feel that at all. In fact, the opposite was true.
His questions were aimed at understanding what happened and making sure he knew the details so as not to get them wrong. I hope that other victims are not reluctant to share their stories, as it can help both with their own healing and that of others.
I am sharing my story to mainly help victims heal by inspiring them to also tell their story, to help others to be aware, and to show that even though man may disappoint us, God never will. 
Even though God may permit these things to happen, He can use evil things to shape us into stronger people, despite the horrendous things done to us by evil men and to those who may just stand there and watch and do nothing. 
I pray that what you read may inspire you in this terrible epidemic to speak up and to notice when something is wrong. Do not be silenced anymore. Let us be brave together to fight against not flesh and blood but principalities. This is indeed a great evil of our time that our leaders seem to be blind to! 
My understanding of Catholicism began at the age of 12. I was new to Tradition and the Catholic faith. I was three years behind in my schooling. Being 12, I was placed in 4th grade. It was then that a dynamic priest came to be the new principal of the school, Fr. Benedict Van Der Putten. 
He was different from most priests, having lots of energy and not being as distant as others. He seemed to many to be a John Bosco-type figure. He came across as wanting to relate to children by his stories and energy. It was no wonder that my formidable years were very much structured under his ideal of how a priest should be.
I was greatly encouraged to take up the religious life. My 5th grade teacher aspired to be a Carmelite nun. Fr. Van Der Putten knew of my desire and tried to inspire the other three girls in my class to aspire to religious life as well. We read lots of books, one of which said that everyone should become a religious – an erroneous, strange heresy from long ago, I later found out.
I feel like Fr. Van Der Putten fed off of my desire for religious life and would often use it to gain my trust by saying I could tell him anything and that he was like a father to me. He would often pull me aside to talk about spiritual things. He often talked about how many saints like St. Francis de Sales, St. Teresa of Avila, and St. John of the Cross would do this – talking for long hours and talking about the love of God. 
When I was 15, he made it possible for me to visit the Carmelites and ask the bishop, one-on-one, if I could enter. Of course, the bishop said no, so I put my sights on another convent, the Oasis in Spain. I visited the Oasis with my teacher, who inspired me to love the religious life, and with my mom. The convent said I could enter once I learned Spanish. My teacher ended up entering the Oasis before me and I struggled to learn Spanish. 
Fr. Van Der Putten knew my desire was strong to enter the convent as soon as possible and told me of a Franciscan order starting. I planned on entering that order but that fell through because of certain things I had to get ready before entering and because the nun starting that order ended up being an abuser too.
I still had my eyes on the Oasis so my mom, another mom, and five other girls planned a visit to Spain to see about my vocation. 
My teacher, who, having left the Oasis, called me when she heard we were taking a trip to Spain and that Fr. Van Der Putten decided to tag along. 
She said on a phone call, “Victoria, I don't know how to tell you this because I am not supposed to tell anyone but Fr. Van Der Putten tried to kiss me. And that is all I can tell you because even that is not what I am not supposed to tell you!” 
I was taken aback. “What? A priest trying to kiss?” It was unfathomable to me. But I trusted my teacher. She told me to keep an eye on the other girls. 
I decided to play “detective” and hoped my teacher was wrong about Fr. Van Der Putten. The trip was quite lovely. We visited the convent and had Mass everyday in the hotel. When Fr. Van Der Putten took the girls on a hike, I didn't want to go due to my fear of heights. I also debated to go or not to go because of what my teacher told me. I prayed that it would be okay and tried to brush the fear aside. I was 16 at this time while the other girls were 15, 13, 12[,] and 10. The moms also did not go on the hike.
One of my friends came back from the hike and told me, “Victoria, Fr. Van Der Putten pulled on X’s bra strap under her shirt.” I was taken aback because I hadn't even told my friend of my concerns.
I decided right then and there to tell the moms about my teacher's concern and about the incident that happened on the hike. They acted quickly, gathering the girls and telling them my teacher’s warning, and of how wrong it was of him to pull X’s bra strap.
The moms decided to wait to tell Fr. Van Der Putten and see what the next step was. But one of the girls ended up telling him and he in turn gave us a harsh sermon the next morning about rash judgement. Also, he didn't elevate the host and chalice at consecration. You could tell he was emotionally upset. The mothers told him he could never touch the girls again and that he had to promise not to.
He reluctantly did promise but behind the mothers’ backs he would make fun of them and say how puritanical it was and that he used to pull on his sister's bra straps when he was a kid and did it in good fun. After the trip, things were much different. He treated us differently. The girl who warned Fr. Van Der Putten of what the mothers had told us was often getting side hugs from him, and he would look at us.
Please note that anyone can be fooled by a priest because we were told pretty much they can do no wrong and because these predators can easily manipulate a situation. What may seem as plain as day to some, that a victim should have known, it really is actually quite confusing, especially when formed under such direction. When I tell my story, it may seem black and white but it is not so black in white when you go through it yourself. Please read with an open heart and understanding mind.
It seemed that after that incident in Spain things really went fast forward. 
Fr. Van Der Putten gradually convinced us that his hugs were pure and that he thought our mothers were puritanical. He said he had pure love but all other guys didn't. He often talked badly about the guys volunteering at the church. I thought he did this because he was afraid of us having a crush on one of them, so he often tried to compare himself with them and his pure love. 
The high school had dwindled to just another girl and myself. I was 17 and the other girl was 14 that year. Both she and I were in the 8th grade. We had lots of classes with Van Der Putten, as well as one-on-one lessons and hikes. We would often go to his office where he started to give the girl and I long hugs. He told us to read the Canticle of Canticles and discuss what we liked about it. 
He even started referring to himself that he was almost like a husband to us because he was like Christ. He even did an engagement ceremony for us and placed a ring on our fingers saying we were engaged to Christ. He would also compare himself to St. Paul and use Philippians as a theme for his love for us, as well as the Canticle of Canticles. He would give us long hugs several times of the day during school hours. My mom and I volunteered at the retreat center and would stay for a week at a time when there were retreats. 
On one of our high school class hikes with Fr. Van Der Putten, we all sat down to rest at one of the views. He sat in the middle of my friend and I. He put his hand under our shirts and kind of tickled me and the other girl and actually touched my breast. I tried to shake it off as an accident but it stayed there for what seemed like an eternity but what was probably more like ten seconds. When I talked to my friend, she said that, yes, he had done that to her and that it was so we could trust him. At that point, I realized it wasn't an accident. On another occasion, he brought me to his office and kissed me on the lips, telling me he loved me. 
I again went to my friend and told her about that and she said that he does that to her too. It was then that I realized that my teacher was right in that he tried to kiss her. But he would often ridicule my teacher, saying her love wasn't pure and that she didn't love God enough.
I was so confused and a part of me thought I needed to be a detective and another part told me that maybe that was sanctity and that I wasn't as pure as my friend because it didn't seem to phase her. I began to feel that I had a lot to learn from my 14 year-old friend, but at the same time I was terrified at the thought of how far into “sanctity” we would go.
Every day for a few months consisted of long hugs and kisses on the lips. I also was on a diet and lots of exercise trying to lose weight because Father had mentioned my weight before and I felt that he thought it wasn't saintly to be my weight. 
One day I went kayaking with my friend, Fr. Van Der Putten, and another family. Father purposely tipped our kayak over but luckily I had a life jacket on over my white shirt and kept it on until I made it back to my room at the retreat center. Later that day, he hugged and kissed me and said he had a dream about me the night before that I was walking around in a halter top. I felt that that was really strange so I tried pushing it aside as a joke.
Fr. Van Der Putten would often show slide shows at camp of Michaelangelo's paintings and statues. He would say the human body was beautiful. He would even say things like it was more pleasurable for a woman to wear a skimpy bathing suit than to wear nothing. If anyone knew Fr. Van Der Putten, he was big on women not wearing pants or immodest clothing so this was very confusing to me, but again, his mind was “pure,” or so I thought.
I turned 18 in early March of 2000. It was then that the continuous hugging and kissing became very overwhelming every single day, several times a day. He wasn't living in the priests quarters but had moved several times that year from the Cabins to finally sleeping in his office, which was separated from all the other priests offices and was kind of an isolated corner off the front main office and kitchen. 
He would often ask me to come in his office after Compline and would give me some hot toddy or Baileys and just talk about the love of God. He would hug and kiss me goodnight. 
It was March 31st, after Compline, and he said to me, “If you wake up in the middle of the night, come to my office and we can talk more about the love of God.” My heart pounded in fear. The detective in me was afraid that my teacher was right, but then I also wondered if I was not loving God by not trusting him. For fear of betraying him, I smiled and said, “okay.” He whispered back and said, “I love you, can I keep you?” And then I went to my room off the kitchen with my mom. 
I hoped that I would sleep the whole night so that I could tell him the next day that I hadn't woken up so I wouldn't have to tell him a lie. But I ended up waking up. My heart pounded from fear and felt like I had to go to his office so I wouldn't be questioned on why I hadn't gone. 
I tiptoed through the kitchen and main office and all the floors seemed to squeak through the kitchen. All the doors from the kitchen to his room were open. It was as if he was waiting for me. He saw me when I looked into the room. He whispered for me to turn on the light after I shut the door and then he gave me a long hug and a kiss. I was there for maybe 15 minutes not saying anything. I feared two things: that I didn't love God enough by fearing and then I feared what might happen.
But nothing happened that night and I was relieved. He told me to go back to my room and I breathed a sigh of relief. “I survived, he didn't do anything,” I thought to myself. “Perhaps I was mistaken about his intentions and I really had a lot to learn.”
It was April 1st, April Fools Day, a day I tried not to be distracted by what happened the night before. I spent the day playing tricks on people, maybe to help me keep distracted. I told my friend what had happened and she said she was so excited for me that he was showing me God's love. She too had done this and was happy that I too was able to share in on being on fire with the love of God. 
After Compline, I tried to avoid Father Van Der Putten but he hurried after me and told me that if I woke up that night to go to his office once again if I couldn't sleep. He took me to his office and kissed me and hugged me goodnight. As I left, I feared all the more but at the same time I felt obligated to go in the middle of the night to his office. 
So, once again, when I awoke, I made my way to his office trying to build up courage. I hoped my fears were unfounded. I retraced my steps several times, not knowing if I should go. I felt something that was saying not to go but fear of not loving God enough and having the wrong kind of love made me go anyway.
I called out to him and he seemed to be asleep this time and then he got up and told me to close the door and turn on the light. 
I turned around and there he was, standing sideways naked. I quickly turned around to leave but he said to me not to go and that he was putting on his boxers. I, in my 18 years of life, had not seen a naked man. I was horrified and my instinct was to run away but instead I froze in fear at what would happen next. He hugged me tightly and felt around. He took off my shirt and bra and hugged me without my bra. I remember looking at the statue of Our Lady of Fatima in his room thinking how he needed help and pleaded with Our Lady to protect me and help him. He asked me if I was ready. He touched my breast. I didn't say anything. I just was standing there having to hug him frozen. 
He then tried to take off my skirt but for some reason it seemed like he had a difficult time and didn't end up taking it off. I sometimes think it was my St. Philomena cord I was wearing. Whatever it was, he did sense I was nervous and said that I must not be ready. He laid me on his bed and then asked if there was anything I wanted. I laid there with my eyes closed and still didn't say anything. He then gave me a kiss, and helped me up from his bed. He gave me another hug and kiss and said I needed to go. All of this was probably about 45 minutes but what seemed like an eternity. I returned to my room absolutely confused and couldn't sleep. 
In the morning after prime, he took me up to his office for a hug and kiss and he felt me and said he felt me all night. I didn't want to have these feelings or attention from him. I felt as though he was trying to put it in high gear for some reason, as I was to be going to be entering the convent four months later.
At Mass, as I saw him raise the white host, I thought of him touching me. I felt sick. I had to have composure after Mass and pretend I was okay with everything because I didn't want to give away my mixed emotions about it all. That day was Sunday. He had to go away on a mission. I felt a little relief knowing that something worse wouldn't happen that next night. 
Later that day, I spoke to my friend. I pretended to like what Father had done so as to play detective and gather information to see if he had done the same to her. To my amazement, he had done similar things and a shower. That day I was more quiet than usual thinking, “how is this any different than a boyfriend doing this to me?”
I came to the conclusion that it was bad and that I was going to have to confront him when he came back on Tuesday. Monday, I spent the day shopping with my mom. She noticed how I seemed to be shopping aimlessly and seemed kind of agitated. She asked me what was wrong and I just said that I was fine. But I was really far from fine and I pleaded in a secret prayer that even if I had to die as a martyr that I would confront him. 
That evening, my mom sat me down and told me that I must tell her what was the matter. I began to cry. I told her that she needed to pray for me to have strength. And she said, “Why?” I said, “because I had to confront Father about something.” She said that I could tell her and I said, “Mom, you won't believe me.” My mom hugged me and I told her what happened, crying.
I told my mom I could be strong enough to confront Fr. Van Der Putten but my mom was smart enough to not go back to him. She went right away to the SSPX’s US District Superior.
Since it was late in the evening, we had to wait to talk to them the next day. It was a long day of waiting. The time came to tell the District Superior, Fr. Peter Scott, that not only myself was abused but another girl who was 14 was also involved. He said he would get Van Der Putten out of there right away and that he would get there Friday to have a deposition for me to do as well as the other girl. 
I felt I betrayed Fr. Van Der Putten but at the same time I felt I did the right thing. As a victim, you start to blame yourself and think that maybe you yourself were to blame. I held all these emotions in and when I went for choir practice on Wednesday, I decided to pray in church instead so as not to run into Father Van Der Putten. 
I didn't know if he was gone yet but he was still there and I almost felt like calling out to him in the church to say I was sorry. But, I remained silent. Friday seemed to take forever to get to. 
I talked to my friend and asked if she had talked to Fr. Van Der Putten and she said she had. I said to tell him I was sorry and she said that he did forgive me. I asked her what I should do. She said that he said to answer questions in the deposition rather than saying what happened so as not to have to say everything. 
She was first to give the deposition. When she came out, she told me he was being transferred for sure. I then gave my deposition. It consisted of most of the horrible stuff I have written here. I remember the District Superior, Fr. Peter Scott, made a comment to me about how naive I was to go to Fr. Van Der Putten’s office in the middle of the night. I had to give the deposition in the very office the horrendous abuses happened in. It was indeed a nightmare. Fr. Scott said not to tell anyone and that I would still be able to go into the convent. 
The following months were full of confusion. I kept to myself. As a victim you go through lots of doubt, guilt, shame, and remorse. I prayed and prayed, feeling as though I was a horrible person for having told but then also for allowing it to happen. 
Another priest, Fr. John Peek, who was quite a follower of Fr. Van Der Putten’s, told me in the confessional I committed a mortal sin for telling on him. I felt horrible and that I betrayed him. 
I felt I needed to do penance for the rest of my life. At the same time, I would hear of my friends saying how wonderful a priest Father Van Der Putten was and that he was a martyr for having the SSPX persecute him for nothing for having sent him away. 
I had to listen to this knowing what I knew not being able to tell. Finally, a few weeks before I entered the convent, I had enough and told a mother not to trust Van Der Putten because he tried to do things that I couldn't tell her. She pleaded with me to tell her but I said I couldn't say. She said she believed me and that she would make sure her children knew. So I went to the convent as if nothing had happened.
As a side note, I had just turned 18 at the beginning of March. He abused me on the last day of March and the first day of April. But in January or February, when I was 17, he did touch me in private areas. The grooming process consisted of years with me. Being that I was three grades behind, it was as if I was younger. 
Most victims preyed upon are vulnerable. I didn't have a father figure in my life and Fr. Van Der Putten used vulnerability to manipulate and plan things. He probably knew he couldn't trust me completely so maybe he knew he had to wait to try and do more later. Perhaps he even figured that I would be quiet about it in the convent anyway. It’s hard to know the mind of a manipulator. 
This next section is mainly about my struggle after the abuse and not being able to get help through my problems. I was not offered a counselor after the abuse nor did anyone tell me I would have any problems. It would become a battle between blaming myself and wondering if I did the right thing.
I thought I would easily forget what happened to me once I was in the convent but it only consumed me and I felt the devil was attacking my vocation. My constant thought was that I had to prove Fr. Van Der Putten wrong by not letting my feeling of not belonging in the convent get in the way of my vocation. In the back of my head, I would think of what he told me about my teacher when she left the convent. He had told me she didn't have the proper love and that her love wasn't pure. Then, when she left the convent, he used that against her because of when she had warned us on our Spain trip. He said she was pretending when she was in the convent and when she left it just proved that she didn't love God. He constantly put my teacher down and all these thoughts flooded my mind as if he was still abusing me. 
My mom became concerned when she felt I was struggling and asked the District Superior, Fr. Peter Scott, if I could tell my superiors what Fr. Van Der Putten tried to do to me. Father gave permission and in confession at the convent, the priest I confessed to asked if Fr. Van Der Putten sexually assaulted me. I thought sexual assault meant sex and I quickly said, ‘No, he didn't do that,’ so the priest said, ‘Then you should be fine,’ not knowing the full extent. Again, this priest had no knowledge of what happened and therefore did not cover anything up but just happened to ask the wrong question. 
At this point, I just began to feel everything was my fault. I knelt long hours and ruined my knees. I also gained so much weight after six months of being there, when a year before I had lost so much weight I lost my period with over exercise and under eating. I was determined to stay in the convent to prove Fr. Van Der Putten wrong and to prove to myself that I could work out my vocation and that it was only the devil trying to steal my peace of finally having my vocation.
I began to journal my feelings and it seemed to help. I relied totally on God and never once went to my superiors for the first two years of my convent life. Before my novitiate, I prayed for a sign from God that if I had done the right thing by telling on Fr. Van Der Putten that he would leave the Society. To my great comfort, it was in 2001 that I received word he had left. Although to me it was great news, I still struggled. I felt alone. It was as if all was black. All of the years prior to the convent were bright and cheery and full of fire for the love of God and being able to truly feel I could become a saint. In the convent, my prayer was full of suffering and distraction. All I could do was go through my day to day prayers as if nothing happened. I tried so hard to forget. 
I must add that it was also in 2001 when my close family friends were alerted by my mom to what Fr. Van Der Putten had done, so they contacted the police. But since my superiors in the convent didn't know fully what happened, they thought my mom was exaggerating the things that happened and said it would be best that I don't talk to the police. 
My other friend also was questioned unwillingly by the police and didn't tell them anything either, from the best of my knowledge. They had nothing they could do legally against Fr. Van Der Putten, who had left the SSPX by then. California is very lenient against sexual predators, so what Fr. Van Der Putten had done to me could not really get him in any trouble. Only the 14 year-old could have gotten him in deep trouble but she remained quiet because she was still in contact with Fr. Van Der Putten, ‘under his power’ so to speak.
After two years of silence, I could no longer contain my emotions. Mother Superior took me aside and said that I must tell her what was the matter and that I could tell her anything. So, I told her what happened to me finally. She was so understanding and knew right away what was wrong. She said I had PTSD and that she would get help for me right away. It was then I began to heal but it was an uphill battle of emotions. 
I sought help from the next US SSPX District Superior as my spiritual director, Fr. John Fullerton. I chose him because I liked him least of all the priests because I felt that by choosing one I didn't care for I wouldn't have to worry about anything because I had begun to blame myself again. 
He told me I could say my story in the confessional so as to put away any doubt if I had done any wrongdoing. I found peace for a time but his advice always for me was to forget it and try to offer it up, all of which I tried to do. For two years I was counseled by Fr. Fullerton as well as by a Catholic psychiatrist/ therapist. Eventually, Mother Superior felt it best that I leave because I wasn't getting better, but actually worse. She felt I needed to get more help and so I was sent home from the convent.
I am writing about my struggles because I feel it’s necessary to show how much the abuse can take hold of a person no matter how seemingly little it may be, and that offering it up or trying to forget about it does no good. For me, healing began when I told my story. My healing was from getting comfort and understanding from those I loved.
After leaving the convent, I did speak to the detective who originally spoke to my mom and friends but at that point the statutes of limitations were up and the only person who could do something was my friend who had been abused alongside me, and possibly long before me.
I also heard a few of my other friends had also been abused by Fr. Van Der Putten and it saddened me that nothing could be done once I realised something should have been done.
This is perhaps the most important part of my abuse story because it was when I understood that what I went through was abuse and was able to tell my story, then I began to heal. 
I told my story to those who would listen and spoke to others who had been abused by Fr. Van Der Putten. I read many books about abuse and tried to understand all that happened. I tried to speak to the new priest at the retreat center, Fr. Daniel Cooper, about what happened to me but he said he didn't want to hear it. He didn't want to know the details and just told me to try and forget it. 
When I told him I was going to the authorities (the detective), he got mad. He said it would do more harm than good. I went anyway and was glad I could tell my story, even though they said essentially there was nothing they could do. Only the other girl could do something since she was underage. I have never went to a priest for spiritual direction since then. My healing took many turns and twists because I had to sort out my feelings and emotions and come to the realization as to why I had been suffering. 
Having been so isolated from the outside world in the convent, it was quite a shock to come back. Everyone and the world had changed so much and I was still kind of stuck in the Fr. Van Der Putten bubble and had yet to detox my mental state from mental abuse, sexual abuse, and spiritual abuse. It was as though I was disillusioned by it all but at the same time steadfast in trying to forgive Fr. Van Der Putten. I had a hard time trusting men and priests and also having to jump back into the world and figure out what to do in my life. 
I saw a psychiatrist regularly and a therapist to try and work out all of what I went through. I found that the greatest healing was sharing my story freely and having friends and family who understood me and who helped me realize none of what I went through was my fault.  
My biggest lesson was to understand it wasn't my fault, that what he did was pure evil, that the superiors that allowed him to walk free and cover things up were only men who lacked integrity. I had to learn most of all patience with myself. I was very, very hard on myself all those years that it was almost as though I was also abused during the four years in the convent.
I did believe in redemptive suffering and it was in the convent that I offered my life for priests. Even out of the convent I renewed that offering despite feeling pushed aside. 
Those four years in the convent may have been a torturous time but somehow I was able to see only God in my suffering. Having to endure in silence forced me to surrender everything over to God, though I felt nothing. It was a time of spiritual dryness. All my prayers had no feeling, only suffering. 
This was the biggest reason why I couldn't determine whether I had a vocation or not. I pushed so hard so as not to fail that I didn't realise that maybe God didn't want me to be so miserable trying to become a saint. All the saint books I read seemed like I had to suffer, but what I didn't see was that the saints suffered in peace. I didn't have peace in the midst of my suffering. It was more suffering in the midst of my confusion. 
So the biggest thing for me was to be patient with myself because I felt like I had to start all over again in the spiritual life, as if I was a complete baby. I had to stay in the baby stage and I am still there today. I felt St. Therese was there the whole way guiding me with her little way.
My mission today is to seek justice for victims and make sure this doesn't happen again and, if it does happen, to make sure people realize the victim is not at fault.
Raising awareness to these things will help so much. Also, knowing when lines are crossed with priests and bringing things to the attention of the proper authorities is essential. God allowed this to happen for some reason, and ever since then I have wanted to help victims. 
Every story of abuse I read or listen to, and each one I hear and see, I notice the same pattern. I also am more keen on who an abuser is and I can usually spot them before they do something. I have had this intuition since my abuse.
If you sense something is off, don't dismiss it. We don't want to live in a world of not being able to trust people but we don't want to blind ourselves either.
SSPX priest planning defamation lawsuit against Church Militant, lawyer says
Father Pierre Duverger is accused of 'grooming' a young woman in Confession and spiritual direction.
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Fr. Peter Duverger SSPX

A Catholic priest who has been accused by two young women of misconduct and of sexually “grooming” them is considering a defamation suit against the website that has repeatedly promoted their contested accusations over the past year, according to his lawyer.
Some of the alleged “grooming” interactions took place during Confession, meaning the priest is unable to defend himself or speak about what happened. 

Father Pierre Duverger is a priest of the Society of St. Pius X (SSPX), a group of approximately 700 traditional Catholic clergy founded in 1970 in opposition to the liberal reforms of Vatican II. He has been the subject of multiple articles published on Church Militant since April 2020.

Church Militant’s Christine Niles and Michael Voris have frequently cast Duverger in a negative light in their reporting, painting him as a sexual predator whose behavior was “covered up” by SSPX leadership. 

In a now-deleted statement defending Duverger, the SSPX priory where he lives in Florida noted that priests have a “duty of silence” regarding spiritual direction, further limiting Duverger’s ability to defend himself. The statement can be read in full at the bottom of this article.

Fr. Duverger was born in France and has two brothers who are also SSPX priests. He has held several prominent positions within the Society in the past, including Director of Communications for the U.S. District. He is currently stationed at the SSPX’s St. Thomas More priory in Sanford, Florida.

Among other things, Church Militant’s Christine Niles has said that “[SSPX] leadership has a deep history of covering for predators.” The SSPX is a “Nazi Pedophile cult,” Church Militant’s Michael Voris has tweeted. Niles has repeatedly accused those who challenge the veracity of her reporting of being “pedo[phile] enablers.”
Church Militant has primarily relied on the testimony of Jassy Jacas for its claims. Although Jacas, who is in her 20s and lives in Kansas, says nothing criminal occurred when Duverger was giving her spiritual advice nearly eight years ago over a period of two months, she is now convinced there was something inappropriate with his methods. She also claims that she’s spoken to more than 20 other women, including one named Hannah (with whom LifeSite also spoke), who say they’ve been abused by SSPX priests.

But several persons well acquainted with Duverger, including Hannah’s former roommate Kathryn Janot (who also received spiritual direction from Duverger), vehemently dispute what Jacas and Church Militant say about him and the Society of St. Pius X. Multiple additional sources have also spoken with LifeSite on the record in order to, as they say, clear Duverger’s name.

Rosa Armesto is Duverger’s Miami-based attorney. Armesto has known him personally for nearly a decade. She told LifeSite that Jacas’ claims are blown out of proportion. Jacas also relied on “false” allegations made about Duverger’s behavior by Hannah and then went on a misguided crusade to have his ministry unjustly restricted, according to Armesto.

“First off, these aren’t allegations. They’re complaints,” Armesto told LifeSite via email. “Jassy herself admitted that nothing criminal was done to her by Fr. Duverger and that she isn’t a victim. It wasn’t until later, when Jassy heard Hannah’s story, that she thought she needed to do something. Nothing improper occurred with Jassy. Moreover, Hannah’s allegations are nothing more than lies and fabrications made by an unstable person. Yet Jassy relied on them as her sole reason to confront SSPX leadership.”

Armesto added that, “Father Duverger has asked me to file the lawsuit and I intend to do so. At the very least, Mr. Voris and Ms. Niles should retract their assertions that Fr. Duverger and other SSPX priests would soon be arrested by the Kansas Bureau of Investigations (KBI). It has been more than two years since Jassy reported her false allegations to the KBI. Fr. Duverger has not been arrested (nor any other SSPX priest) nor will he be arrested because he has not committed any crime. Mr. Voris and Ms. Niles have no integrity and they use false allegations to fuel their false narrative.”

SSPX authorities who have spoken to LifeSite also maintain that they correctly handled Jacas’ allegations. They state that Duverger was placed under restrictions ministering to and hearing women’s Confessions and that no allegations have arisen since. The SSPX’s U.S. District released a statement last year that said Church Militant’s articles “mix and match real facts with false or unbelievable accusations, in an abhorrent manner.”

If Duverger’s litigation against Voris proceeds, it would be the second defamation suit from a member of the clergy Voris would be facing over the past several months. Father Georges de Laire, judicial vicar for the Diocese of Manchester, New Hampshire, has also filed a suit against Voris recently, alleging that he “intended to besmirch” his reputation with “recklessly false” claims. According to left-wing reporter Christopher White, a U.S. District Court judge denied Voris’s request to have the case thrown out in February 2021.
Jassy Jacas’ testimony
Jassy Jacas is currently a nurse in her 20s. She moved from California to St. Marys, Kansas (the town does not use an apostrophe in its name) with her family when she was eight years old. Thousands of traditional Catholics live in the area, which was the focus of an article published by The Atlantic in January 2020. 

Jacas told Niles during a sit-down interview last year that she first came into contact with Duverger in the confessional in December 2013. Jacas told LifeSite that she had never heard of Duverger before then and didn’t know he was the priest hearing Confessions that day.

Jacas says she told Duverger during Confession that she was abused by her cousin when she was younger and that she began to cry. Duverger allegedly told her he would help her with her problems. 

Jacas and Duverger began conversing over email. A month later they had a face-to-face meeting in an office on SSPX property in St. Marys where he supposedly asked her questions about her sexual history. Duverger, who was living at the SSPX’s headquarters in Missouri and travelling to St. Marys only occasionally, apparently told Jacas he was available to text, call, or email at “any hour, for anything.” 

Soon after that meeting, Duverger told Jacas that he had to go to France to visit his ailing mother. He never spoke with her again. “I emailed him everything he asked for and then he disappeared,” Jacas said. “I was confused and upset about it. But I let it go.” The extent of Jacas’ and Duverger’s interaction was one Confession, approximately 15 email exchanges, and one face-to-face meeting. 

LifeSite asked Jacas for access to the email correspondence but she said she couldn’t provide it because it was part of the Kansas Bureau of Investigation’s (KBI) case into Fr. Duverger and that she therefore couldn’t let LifeSite read the emails. Jacas later revised her response by saying she simply deleted the emails and that she couldn’t find them. LifeSite has not been able to confirm if Duverger himself is being investigated by the KBI. When LifeSite contacted the KBI’s office to inquire about abuse cases in the state, they responded that they “do not comment on ongoing investigations.”

Duverger’s lawyer has stated that, “when a person reports to the police allegations against another that are not criminal nor credible, it does not mean that the accused is under criminal investigation by the police. It just means that the accuser was allowed to report her allegations to the police.”

‘Bigger than just Fr. Duverger’
Jacas said that it wasn’t until several years later when she was going to a counselor to deal with the sexual abuse she experienced in her youth that she had second thoughts about Duverger’s tactics.
Jacas informed LifeSite that the counselor told her that there was “another” woman he knew of who had had an interaction with Duverger that involved abuse. The “other” person her counselor was referring to, Jacas said, was a young woman named Hannah who was raised in a large, traditional Catholic family and who used to attend SSPX chapels. 

LifeSite asked Jacas if the counselor was willing to speak publicly but she said the counselor was not interested in doing so. (Patient confidentiality records would likely prevent the counselor from doing so, too.)

Jacas eventually reached out to Hannah to learn about her relationship with Duverger. Jacas says Hannah told her that the priest instructed her to perform indecent acts while Hannah and the priest were talking on a FaceTime video chat. Jacas said that despite having some doubts about Hannah’s allegations, she began to think that sexual abuse within the SSPX is “bigger than just Fr. [Duverger].”

Niles assured Jacas during their interview last year that Church Militant was “going to be talking to Hannah in more detail about” the allegation she made against Fr. Duverger but as of the date of this story’s publication, Church Militant has yet to publish anything further on Hannah and her accusations. 

As will be outlined below, Hannah's testimony about Duverger is contested by several credible sources, including one of her former roommates.

Talking to SSPX authorities
Jacas revealed to LifeSite that she worked as a high school summer camp counselor for the SSPX from 2016 until 2019. She says it was at that point that she took her concerns about Fr. Duverger to Father Gerard Beck, the priest in charge of one of the camps.

“I set up a meeting with [Fr. Beck] after Hannah had told me that he silenced her report against Fr. Duverger,” Jacas told LifeSite. Beck allegedly told Jacas that Duverger was already under “some restrictions” due to “imprudent” behavior with a different woman.

LifeSite has learned from the SSPX’s U.S District Communication’s Director Jim Vogel that Duverger did indeed have some sort of allegation made against him by a French woman around 2007 (this will be discussed more below). Whether Beck was referring to that particular incident is not apparent.

Jacas told Church Militant’s Niles that after a couple weeks of not hearing if the SSPX was going to do an “investigation” into Duverger, she reached out to Beck again. Beck apparently told her that Duverger has “serious health conditions and has little to no contact with the faithful right now.” He also allegedly told her he didn’t know if any sort of official investigation was going to happen.

Jacas then reached out to Father Herve de La Tour, the former rector of St. Mary’s Academy in Kansas. She said she contacted de La Tour after Hannah told her that he was the priest who “knew of other reports made against Fr. Duverger in the past.” Jacas said de la Tour admitted to her that he knew “one report [was] made in 2007 or 2008 [against Fr. Duverger].” 

Other than that particular allegation (which will be explored in more detail below), LifeSite has not been able to uncover any evidence that Duverger has either been credibly accused of or been found to have done anything illegal or criminal in nature in the United States.

During her interview with Church Militant, Jacas shared an anecdote about a time when she was speaking with Hannah. Hannah had told her that “a friend” of hers “goes into an emotional frenzy” whenever Duverger’s name is brought up. LifeSite has not been able to confirm who that friend is or if the claim is true.

Confronting SSPX authorities
Jacas told LifeSite that she grew increasingly “concerned” about Fr. Duverger’s freedom to minister to women after she spoke with Hannah, so she reached out to Father Jurgen Wegner in late 2019. Wegner was the SSPX’s District Superior of the United States at the time. He has since been reassigned to Austria.

SSPX spokesman Jim Vogel confirmed to LifeSite that the timeline Jacas presents in her testimony about the priests with whom she spoke is correct. He did not contest any of the quotations Jacas has attributed to the priests with whom she spoke. Wegner apparently told Jacas that Duverger, who by that point had been re-assigned to the SSPX’s St. Thomas More priory in Sanford, Florida, was “restricted on doing Confessions and spiritual direction with women.” According to Jacas, he also said the restrictions “are so severe for him that he literally says Mass and he has to run and hide afterwards because if he is even seen talking to a woman, he's done.” 

To that, Jacas says she responded, “Okay, well, what about the children?” And she says Wegner replied, “well, what proof do you have that you should be concerned about children?” 

Jacas said she had two concerns: “One, if I were a mother of any of those children sending my kids those camps or that school, I would want to know if these reports were made against him. Two, it it seems like he targeted sexual abuse victims, which are very vulnerable to being confused...and children are vulnerable also.” 

Wegner allegedly said, “I will look into it and see if there's anything more we can do for the children's safety.”

Jacas said that she became even more upset after learning Duverger was placed in charge of running camps for kids and was tasked with leading a pilgrimage that included women on it. He was also tasked with helping at the school in Florida. Jacas told LifeSite that she believed Fr. Wegner misled her.

“I was willing to accept Fr. Wegner’s decisions up until the point I found out he was lying to me. Fr. Durverger was working with an all-female faculty and wanted to plan a private pilgrimage with just him and them. I was told specifically that Fr. Duverger wasn't even allowed to be seen with a woman, yet he worked with a female faculty and they were advertising a pilgrimage with him.”
“It was not my demands but the SSPX’s own protocols that they publicly claim to follow that was [sic] not being followed,” she said. 

Jacas also said that she spoke with Father Marc Vernoy, a priest stationed at the St. Thomas More priory with Fr. Duverger. “I end up saying [to him] that the only thing that would ease my conscience would be for him to inform all the parents about the reports or to remove Father Duverger from a position in which he could be hurting people.” Neither of those things happened, she said. 

Jacas eventually contacted Father Davide Pagliarani, the Superior General of the SSPX, via email in early 2020 to express concern about Fr. Duverger’s ministry. Pagliarani emailed her back saying the U.S. District is in charge of Duverger and that the situation was in Fr. Wegner’s hands.

Jacas went public with her story in January 2020 in a Facebook post. She has since said that at least 20 other “victims” of SSPX priests have contacted her. She has continued to release comments on Facebook in response to the SSPX’s various statements. She now says she’s an “advocate” for other victims.

“If I didn’t come to know of other reports made [by Hannah]...concerning Fr. Duverger, I would not have reported my own experience with him,” Jacas told LifeSite. “There was no crime in my experience with Fr. Duverger.”

As of the publication of this story, LifeSite is not aware of any arrests or lawsuits having been brought against current SSPX priests in the United States for sexual abuse. 

SSPX responds to Jacas’ claims
LifeSite reached out to the Society of St. Pius X’s U.S. District to learn the details of the allegations against Fr. Duverger and why he was allowed to be in charge of a school where he would be around women. LifeSite also asked for a response to Jacas’ testimony. 

Although LifeSite sent an email to Fr. Duverger, LifeSite has not received a response. Fr. Wegner, however, did reply to LifeSite via email, saying, “as the District Superior, I assigned Fr. Duverger to Florida. The [reason] for this assignment [was] Father had just gone through open heart surgery and had to take the time off for re-convalescence.”

“In Florida he received a clearly defined apostolate. Severe restrictions have been put on his priestly work. No accusations have been made since [those restrictions have been in place] and Jassy Jacas did not bring up any accusation for the period Father Duverger has been under these restrictions.”

Wegner said he didn’t need to reveal to parents Fr. Duverger’s past and that Jacas’ demands were not reasonable, especially after he had already placed restrictions on his ministry.

“Like it is done in families, between parents and children ... information is shared on a need to know basis. And there are moments, where there is no danger for the children, where parents keep information from their children.”

Duverger’s attorney, Rosa Armesto, told LifeSite that the situation was blown out of proportion by Jacas, who took Hannah’s “false” claims about Duverger seriously and then went on a misguided mission to have his ministry totally restricted.

“Fr. Duverger was trying to help Jassy deal with some very serious issues. He had no choice but to ask her extremely personal questions. To say that Fr. Duverger was ‘grooming’ Jassy, as Christine Niles grossly claims he was, is ridiculous. I strongly question Christine’s journalistic integrity. Fr. Duverger had a few email exchanges with Jassy and then a face-to-face meeting. That’s it. He never met with her again. This is not the behavior of a predator.”

SSPX spokesman Jim Vogel also responded to LifeSite via email.

“In full disclosure, Fr. Duverger is a long-time friend of my family and someone I've worked with for roughly 10 years,” said Vogel. “When we discussed these most recent allegations, he told me he couldn't comment because it was under or connected to the seal of confession. I'm obviously not going to ask any priest to break the seal.” 

“He also told me he requested a canonical trial [regarding the 2007/2008 abuse allegation], but was denied one; I reported this to my superiors who told me there was no need of a canonical trial under the circumstances since canon law provides superiors with various ways of the proceeding; a lighter, shorter procedure was chosen [by Fr. Wegner] to inflict punishment and restrictions on Fr. Duverger.”

“I had been told at some point that Fr. Duverger was accused in France of improprieties with an adult woman,” Vogel continued. “I was never told the details though. But when I asked my superiors [about the improprieties], they told me it was looked into and handled. I still don't know more than that since my job is a ‘need-to-know’ job.”

LifeSite sent another email to Fr. Wegner in August 2020 asking for more details about Fr. Duverger’s ministry. Wegner said that Duverger spent time at the SSPX-affiliated traditional Benedictine Monastery in Silver City, New Mexico, arriving in November 2008. LifeSite asked if that was done as a form of penance for the past instance of misconduct in France. 

“Unfortunately I cannot give you any additional information on the situation in France,” Wegner said. “It is true that Fr. de la Tour had brought up with Jassy that there was an offense in France which resulted in the year of penance in Silver City for Fr. Duverger.”

“In my contacts with the General House, it came clear that the victim of this offense [in France], as well as the family, did not want to pursue this offense legally. The lady was not a minor.”

Wegner also told LifeSite that he himself was made aware of the accusations made by Hannah against Fr. Duverger but that “several people (even family members) questioned the credibility of Hannah.” 

Fr. Wegner further revealed to LifeSite that the two restrictions placed on Duverger were to not hear Confessions for women and to not offer spiritual direction to them. “At that time, all the restrictions on the apostolate of Fr. Duverger were in place for over a year already,” he said. “No new accusations were brought up, no situation was mentioned in Florida that would have been a reason to adjust the restrictions in place.”
“The element that triggered Jassy’s reaction next was the announcement of a pilgrimage to France which was led by Fr. Vernoy and accompanied by Fr. Duverger. Jassy saw this as proof that Fr. Duverger was put in charge of women again.”

“In her conversations with [me], Jassy wanted Fr. Duverger removed from all apostolate and for all times without showing any evidence that the rules in place were sufficient.”

“We are committed to transparency regardless [of] what Jassy implies. This does not mean we can do detraction, ruin reputations without any reason. The rules put in place spoke for themselves,” he said.

Armesto echoed Wegner’s remarks in a comment to LifeSite. “It was my understanding that the restrictions were placed out of an abundance of caution to avoid even the appearance of any impropriety.”

Fr. Marc Vernoy, the principal of the Florida school Duverger is stationed at, told LifeSite via email that, “Fr. Duverger is currently helping at our school. I [have been] the principal for 10 years. He is the chaplain of our cadets and braves. He also teaches catechism in English and in Spanish for adults and from the pulpit. Father cannot confess women, cannot give spiritual direction to women and he is limited in interaction with women. The restrictions are fully observed for three years.”

‘Severe’ restrictions on Duverger? 
A source close to LifeSite who attended the SSPX’s St. Thomas More church on April 26, 2020 spoke with LifeSite on condition of anonymity. The person’s testimony suggests that the restrictions placed on Duverger were not necessarily all that severe, at least for the one Sunday the source was present.

The source said that during Mass at the Florida church (the person does not regularly attend SSPX Masses), Duverger was hearing women’s Confessions and that the priory had made it a point to publicly refute the abuse charges made by Church Militant.
“I visited St. Thomas More Priory in Sanford, Florida as no other churches in the area were allowing safe public Masses [because of the coronavirus],” the source said. “The priest offering Mass that day did make an effort during the homily to say that such matters shouldn’t be dismissed out of hand. The rest of the homily was spent defending [Fr. Duverger] and asserting this was an attack from Satan.”

The source continued, “I heard the accused priest was hearing Confessions at the same time the homily was going on, and noticed women lined up at his confessional. I haven’t looked into the details, but it seemed more off-putting that they spent so much time writing a bulletin insert and spending the whole homily attacking those who accused their priest.” 

The St. Thomas More church has since taken down the electronic PDF bulletin from April 26, 2020 (the date LifeSite’s source attended Mass there) from its website. LifeSite has been unable to retrieve a paper copy of the bulletin or recover it from internet archives.

All other weekly bulletins around that date are still accessible online (click these links for the April 12, April 19, May 3, and May 10, 2020 bulletins). 

St. Thomas More Priory has also removed its original response to Church Militant from its website. The response stated that the nature of the allegations of misconduct against Fr. Duverger were “grossly misrepresented” by Church Militant (scroll below to read the priory’s full statement).

Jim Vogel told LifeSite that the SSPX does “not disavow” previous statements issued by the U.S. District but “because the SSPX is an international organization, and most of the accusations are for situations abroad, [SSPX headquarters in Menzingen, Switzerland] wanted their communique to represent the entire Society, not just the U.S. District.”

Vogel added that, “the other communiques were responses in the circumstances of the time, and don't now reflect the broader response that is being worked upon. We're obviously working with Menzingen and sharing with them the information we receive. We are committed to transparency.”

St. Thomas More chapel supports Duverger
On August 4, 2020, Church Militant claimed that several teachers quit the St. Thomas More school and some families left the chapel because of their story on Duverger. Armesto told LifeSite those allegations are “not corroborated” by the facts.

“If Church Militant confirmed that two teachers quit over Duverger, name the two teachers,” she said via email. “Church Militant’s allegations are false. None of the teachers have left over Fr. Duverger. No families have left the school because of Fr. Duverger.”

LifeSite has not been able to confirm with the school if that is true or not. However, a layman who attends the chapel says the claims are false.

“I've been a member of St. Thomas More Church for about a year and a half, and I've attended SSPX chapels for 22 years,” Sean Romer told LifeSite via email.

“I haven't read the Church Militant article, but I can say that the statements [about teachers and families leaving] are not at all correct. Anticipated attendance at the Academy for the next school year is comparable to last year – we have a few students who are not returning, and we will also have a few new students.”

“The reasons for the changes are everyday normal ones common to many families these days, not out of unhappiness. Likewise, most of the changes in the teaching staff were in the works since last year – a marriage, a retirement, a move, those sorts of things; none of the staff left for the reasons alleged. The new teachers coming in are solid Catholics who are full of enthusiasm, and we're looking forward to seeing them work with the students.”

“I'd also like to mention that today the men's Holy Name Society and the women's Altar & Rosary Society at the church stayed after Sunday Mass to express their gratitude for Father by praying a Rosary specifically for him and to present him with the attached letter of appreciation and support. Father is a cherished member of our church family; we are grateful to have him, and we are glad to publicly show our support for him.”
Past accusations from France
LifeSite has attempted with significant energies to learn about the details regarding the incident involving Fr. Duverger in France in the late 2000s. LifeSite contacted multiple sources familiar with the SSPX in that country but none were able to produce any sort of reliable documentation. 

One French-speaking source did say that there is reason to believe something serious occurred between Duverger and a woman to whom he was giving marriage preparation advice. The source suggested Duverger may have had a sexual relationship with the woman.

Church Militant has also reported that “a reliable European source” informed them that Duverger exploited a woman who was “mentally disturbed and vulnerable.” The site also pointed to an anonymous, defunct French blog as evidence the abuse occurred.

Whatever transpired, Duverger was sent to Silver City monastery as a form of penance. “It is true that Fr. de la Tour had brought up with Jassy that there was an offense in France which resulted in the year of penance in Silver City for Fr. Duverger,” former U.S. District Superior Fr. Jurgen Wegner told LifeSite.

Others who spoke with LifeSite contest the France allegations against Duverger. Christopher and Domitylle Fesq, a Catholic couple with seven children who now live in France but have traveled internationally for their jobs in years past, told LifeSite that they believe the accusation made against Duverger in the late 2000s is politically-motivated gossip and likely untrue.

“Domitylle heard of a rumour only through a couple of Fr. Duverger’s enemies. At the time, Fr. Duverger had been assigned to Bordeaux by the SSPX, when Fr. Laguerie (the SSPX prior in Bordeaux) split from the SSPX. The SSPX church and community was split between SSPX supporters and Fr. Laguerie supporters (who became Institut du Bon Pasteur (‘Institute of the Good Shepherd’)).”

The Institute of the Good Shepherd is a canonically-recognized group of priests originally established by Father Paul Aulagnier in the mid 2000s. Aulagnier, who died in May 2021, was dismissed from the SSPX after expressing support for the canonical accord struck between priests in the Diocese of Campos, Brazil and the Vatican. Father Jean Violette, District Superior of Canada at the time, wrote a letter condemning his approval of their agreement.

“There were lots of politics and Fr. Duverger had bitter enemies,” the Fesqs told LifeSite. “It is from a couple of his enemies that Domitylle heard this rumour. That’s all we can say as we don’t know more than this, and none of our friends who knew him in Bordeaux heard of anything at all. Because it comes from his enemies, because we know him, and because it is a rumour, we dismissed it.”

The Fesq couple said Fr. Duverger “succeeded in keeping the SSPX priory and the Church. So yes, his enemies were bitter. It wasn’t an easy task for Fr. Duverger to prevent Fr. Laguerie and his supporters [from taking] the church/priory from the SSPX.”

The Fesqs also informed LifeSite that Fr. Duverger provided them with beneficial spiritual guidance both individually and together as a married couple and that his methods were “so helpful that it lasted many years, even when we had to move several times … it was most helpful to keep [Fr. Duverger] who knew us best through different moves, even if that meant communicating from far away.”

Hannah’s ex-roommate ‘forever grateful’ for Duverger’s advice

Several other persons have spoken to LifeSite on the record in order to, as they themselves say, vouch for Fr. Duverger’s character and the effectiveness of his spiritual techniques. Their testimonies paint a picture of Duverger that is generally the opposite of what Church Militant, Jacas, and Hannah suggest. 

Kathyrn Janot, a former roommate of Hannah’s who is now married with a child, told LifeSite that what Hannah told Jacas about Fr. Duverger doesn’t add up.

“Hannah was my roommate in both Albuquerque, NM and Boise, ID,” Janot informed LifeSite. “She was living in Missouri and I was living in Michigan when I met Fr. Duverger. She was my best friend at the time and strongly encouraged me to confide in him.”

“At one point Fr. Duverger was giving spiritual direction to both of us at the same time. I don't know the details of why Fr. Duverger and Hannah stopped communicating, but there were many complicated issues that Hannah had which made it impossible to maintain a friendship with her.”

“To name only a few issues I experienced with Hannah: She stopped going to Traditional Catholic Mass and encouraged me to stop going as well. She would get extremely jealous when I continued communication with Fr. Duverger (once [she] and Fr. had stopped communicating); for example, she would storm away from a conversation we were having if I happened to mention I had been in communication with him, or she would make insulting comments of how I should stop communicating with him too.” 

“A week or so before we stopped communicating, she refused the Christmas present I gave her (she returned it to me unopened) with the message that I ‘wasn't acting like a true friend.’ Then our friendship ended when I received many false-accusations and harassing text messages from her after I moved into my own apartment. The messages kept coming so much that I had to block her on my phone. When I happened to bump into Hannah at a gas station about a year later, she was super nice and acted like nothing had happened between us, which I found very odd.”

LifeSite asked Janot if she knew anything about Duverger instructing Hannah to perform indecent acts via video chat, as Jacas said Hannah told her he did.

“In all the time I was Hannah's friend she confided to me many things; however, she never said anything about this to me. She never said he asked her to do anything inappropriate and she never said anything negatively about him.”
LifeSite asked Janot if Duverger, whom she personally met on a pilgrimage around 2013, ever gave her improper spiritual advice, made advances on her physically, or urged her to engage in behaviors she felt were uncomfortable. Her response indicates Duverger used almost the same approach on her as he did with Jacas.

“He encouraged me to start spiritual direction with a priest back at my home parish after I had brought up some childhood sexual abuse in confession,” she said. “He also offered to direct me from a distance if I would be more comfortable with that. A month or so later I decided to accept his help from afar.”

“In the months following [the pilgrimage], we talked a few times until he got a gist of my background. Fr Duverger then asked me to write it down in detail for him and send it to him in an email.” 

“After he read what I wrote, he made some commentary on certain events that I wrote about, questioned other points and stories, and through questions and talking etc., he helped me rationalize everything that happened to me from a child and onwards in a logical manner. This alone (rationalizing through all the traumatic events) helped me realize the severity of what I went through, and helped me realize/rationalize that I needed professional help if I wanted to move forward with my life.”

“Through communication with him, he encouraged me to not only move from an abusive situation, he encouraged me to get professional help (because as he said he is only a priest, not a therapist), encouraged me to go back to school rather than working 2 jobs and barely supporting myself, along with so many other things that changed my life for the better.”

“Nothing was ever forceful, or against my will, or made me uncomfortable,” she continued. “It was not easy bearing my hidden thoughts/secrets to someone, but it helped, more than I could ever have imagined! In the beginning I was in contact with him very often, but the more he gave/taught/encouraged the tools I needed to help myself (therapy, moving, doctors, applying for school, going to school, prayer etc...) the less I communicated with him because he gave me what I needed to help myself – something no one else had ever done. My husband Adam and I got married in 2018. We both are forever grateful for all he has helped me with. None of which was malicious, abusive, or wrong etc.”

Janot is not the only person who rejects Hannah’s accusations against Fr. Duverger. Duverger’s attorney, Rosa Armesto, does as well. 

“As to the credibility of Hannah, it should be noted that Fr. Pierre Duverger is only the latest target of Hannah's false accusations,” Armesto said. “Before accusing Duverger, Hannah had already publicly accused her own parents of sexually abusing her starting when she was 6 months of age according to her. She has accused her female roommate and others of raping her, too. Hannah is an equal opportunity accuser and she alleges among other things, to be the victim of incest, a lesbian rape, drunken rape by her live-in boyfriend, and priestly voyeurism. She has posted this on Facebook and on her blog. Her family explains that she has bipolar schizophrenia.”

Hannah speaks to LifeSite
LifeSite reached out to Hannah to allow her to speak on her own behalf. Hannah had posted multiple statements on Facebook but LifeSite wanted to obtain a public comment on the record.

“Hi, Hannah. I am a journalist with LifeSiteNews,” this journalist (Stephen Kokx) messaged her via Facebook. “I've seen your name mentioned in multiple reports on Church Militant. Would you be willing to talk with me about what you've experienced with the SSPX? I am trying to get all sides of this very important story.”

“Hi Stephen, I’m not comfortable speaking with you about what I went through,” she replied.

“With all due respect,” Kokx continued, “you've been publicly posting on Facebook about very serious allegations that purportedly happened at the hands of priests. I'm really only interested in a couple topics.” 

“I’m comfortable speaking about what happened on my terms,” Hannah said. “And written by my hands. I am not comfortable with the more biased view that is usually taken when written by a reporter.”

Kokx then asked, “Totally get it. Could you tell me in your words then? I'm simply out for the truth.”

“No. I do not wish to. Because as I’d rather only do it with my writing, I can only do it in my time. The trauma I underwent makes it very difficult to relive at the pace of those who haven’t gone through it. I do not expect you to understand, but I ask that you respect my space.”

Kokx advised Hannah that unless she speaks publicly on the record about her allegations with a news organization (as opposed to simply making statements on Facebook), readers may doubt the truthfulness of her claims.

“Understood. Realize though that by not answering journalist's questions it may cause some people to not believe your claims. Thank you for your time.”

“Most already don't,” she said.

Days after that interaction took place, a woman named Ruth Ann Parks sent Kokx a message via Facebook chastising him for the questions he sent Hannah. 

LifeSite has since learned that Parks, who lives in Kansas, is a member of a secret Facebook group that appears to be clandestinely coordinating with Church Militant on how best to strategize in order to stifle this journalist’s reporting and to smear his public reputation. 

Some of the members of the group are ex-Catholics who mock the Church and curse SSPX priests online. More will be written about this group in a future LifeSite report.

“Hi there,” Parks wrote to Kokx. “It has come to my attention that you are actively seeking victims of SSPX sex abuse. Several of your messages to them have been shared with me. Firstly, you cannot and will not be trusted. When you are dealing with a traumatized person, you don't get to say ‘that if you don't talk to me people don't believe you’ (I'm paraphrasing, but it's the jist of what you said).”
“Your impatience, insistence, and unwillingness to give them time to vet you will cost you in the long run. Did you take any humanities training, or does your bias against them (the victims), just speak that shrilly for you? Seriously, most of them are being VERY cautious about what they say and to who. They have no reason to trust the SSPX and they have no reason to trust that you will not be biased based on the context of your line of questioning. Maybe try not seeming so arrogant next time.”

This correspondent told Parks that he wants to get the truth out about SSPX abuse cases and that he’s asked alleged victims about their experiences but that it’s sometimes difficult to get clear answers so he needs to ask follow-up questions. 

Kokx also said none of the persons he’s spoken to have ever told him they are traumatized. He then asked Parks if she has any information on abuse cases. She has not yet responded to him by the time of this story’s publication.

Niles has also publicly condemned Kokx’s questions to Hannah, stating that they “did not appear to seek truthful answers, but instead appeared to be attempts to undermine victims' testimony and exonerate the SSPX.”
Jacas defends Hannah
LifeSite asked Jacas why, given the doubtful nature of Hannah’s claims – as well as her apparent psychological instability – she relied on them as part of her effort to have Fr. Duverger’s ministry’s restricted. After all, Jassy herself told LifeSite in April 2020 that, “if I didn’t come to know of other reports made [by Hannah] … concerning Fr. Duverger, I would not have reported my own experience with him … there was no crime in my experience with Fr. Duverger.”

Jacas said she did have some doubts about Hannah’s testimony but that what was most upsetting to her was how Fr. Wegner “lied” about Duverger being around women.

I did not want to believe everything Hannah told me was because I loved the SSPX and I had a hard time accepting that so many priests were aware of Hannah’s report and chose to handle it the way they did. In particular, I had helped Fr. Beck and believed him to be a good priest. Hannah had told me that her parents would tell the priests that she was a liar and made up stories … so it’s not that I didn’t believe in Hannah but I thought there could have been a misunderstanding on the part of the SSPX … I thought if the SSPX had heard from her family that she wasn’t credible maybe that was why the SSPX wasn’t taking her report seriously so I gave [the] SSPX [the] benefit of doubt up until the time I was lied to by Fr. Wegner. I do believe Hannah has suffered abuse both from her parents and Fr. Duverger.

It makes sense that if there was abuse in her family that her family would also want to discredit Hannah. This happens many times in cases of family abuse ... Hannah believed her family and went to 3 different psychologists who ran tests and said the only thing they could diagnose her with is severe PTSD and panic attacks. Hannah’s mother wrote to Fr. Novak with concerns about Fr. Duverger demanding that Hannah keep her phone on her through the night and Hannah’s sister admitted to me that she knew of Fr. Duverger’s abuse of Hannah and was sad it wasn’t handled back then.

She added:

After speaking with Fr. Vernoy, the priest who was supposed to be watching Fr. Duverger, it was clear he didn’t even believe the reports. The main point is that there wasn’t an investigation after a few reports. Fr. Wegner himself admitted to believing in the reports and he went against the SSPX protocols and then lied about how he handled it. I didn’t need any proof about Fr. Duverger with children to know that as a mother, I would want to know if I was sending my children to a school with a priest with multiple accusations against him. 

Fr. Wegner himself promised Fr. Duverger had bare minimal contact with the children, which was another lie...he was allowed to run camps, play with the children at recess and call them to his office for no reason.

After my talk with Fr. Wegner, he put cameras in the school proving he himself knew he was potentially putting children at risk. If the SSPX is going to be true to their word about full transparency, parents should be made aware when a priest has had multiple reports made against them. Again it was not my demands but the SSPX’s own protocols that they publicly claim to follow that were not being followed.

If I was not lied to I would sadly have trusted them to the ends of the earth...and the head of the SSPX did not respond to the issue but passed the buck back to Fr. Wegner, who was the one responsible for not handling multiple reports. I would have expected Fr. Pagliarani to have responded, “this seems serious” and that he “would need a few weeks to look into it.” Instead he didn’t address the issue at all.”

Fr. Wegner told LifeSite that he contests each of these claims. He says that Fr. Duverger was placed under restrictions out of an abundance of caution after hearing Jassy’s and Hannah’s initial allegations.

Wegner also said that the restrictions resulted in no new complaints and that Fr. Vernoy was overseeing Duverger’s actions on the pilgrimage. It was therefore not necessary to inform the parents at the school of past “reports” made against Duverger that were found to not be criminal or credible. He believes Jassy was demanding something unreasonable.

Jacas responds to critics, Duverger’s defenders
LifeSite asked Jacas what she has to say to those Catholics who think she overreacted, and who say Fr. Duverger’s spiritual methods have helped them and that Duverger seemed to be genuinely interested in assisting her but couldn’t because his mother got sick and he was later reassigned to Florida.

“I don’t think it’s appropriate for any priest … to know in detail every sexual thing that happened to me in my childhood along with details about temptations and sins,” she said. “Asking me to call him at any hour or in times of temptations is highly inappropriate and out of line.”
“If I didn’t come to know of other reports against Fr. Duverger. I would have never put in a report myself and I also would have assumed that maybe Fr. Duverger got caught up in some modern psychology nonsense and got carried away … it is only in light of multiple reports that lead me to think he was grooming … if Fr. Duverger was truly intending to help me, why did he decide to disappear without a word?”

She also said the following:

If a priest is abusing their position and power in the confessional, it is even more important that it is brought to light because of how damaging it is to souls. If Fr. Duverger did do something wrong in the confessional I would still have spoken about it. 

Do people unjustly accuse people of abuse? Yes. I do believe in the SSPX circles the victims have more to lose than gain from telling their stories and those I have heard personally I believe wholeheartedly. Also, 95% of the abuse stories I have heard within the SSPX were committed outside of the confessional, so I do not think there is a problem with priests being able to answer for themselves. 

I did completely trust Fr. Durverger and that is why I obeyed every word he asked of me, even though I felt pressured and uncomfortable … Our spiritual life hinges upon our relationship with God. We trust priests because we depend on them for sacraments and they are called to live holy lives. I have now seen and heard of enough corruption in the church that I believe the priests need us as much as we need them to keep each other Catholic in mutual charity.

‘Nothing but praise for Fr. Duverger’
Rosa Armesto has known Fr. Duverger for nearly 10 years. She’s practiced law for more than two decades in the Miami area. In 2016, she was part of a group of parents concerned with financial and personnel changes at their children’s parish school in the Archdiocese of Miami. They hired a private investigator to look into the priest in charge. 

That investigation ultimately revealed that their priest violated archdiocesan policy by hiring someone with a criminal record related to prostitution. The priest also fired longtime school maintenance staff in order to hire his friends and went on lavish vacations and outings with the man arrested for prostitution. The priest also typically spent “four nights a week” at the man’s condominium.

Miami Archbishop Thomas Wenski rebuked Catholic laity who uncovered the priest’s inappropriate relationships, as LifeSiteNews reported at the time.

Armesto informed LifeSite that she is working with Fr. Duverger on a defamation case against Church Militant’s Michael Voris and Christine Niles. According to Armesto, the suit “is in the works.”

“It is ironic that Christine Niles accuses St. Thomas More Priory of wrongdoing for publishing a statement that Fr. Duverger was not under criminal investigation when she is the one falsely claiming that Fr. Duverger is under criminal investigation by the Kansas Bureau of Investigation when she knows that the KBI has never stated that Fr. Duverger is under any criminal investigation,” said Armesto.

“When a person reports to the police allegations against another that are not criminal nor credible, it does not mean that the accused is under criminal investigation by the police. It just means that the accuser was allowed to report her allegations to the police.”

Armesto says that in her experience with law enforcement, they will typically arrest a subject or file charges as soon as they receive any credible evidence that a crime has been committed. “It is obvious that law enforcement has not found Jacas' allegations against Fr. Duverger to be credible nor anyone else's allegations credible,” she said.

LifeSite asked Armesto, who attends both SSPX Masses and the diocesan Traditional Latin Mass, why, if Duverger is so innocent, the SSPX disallowed him from providing spiritual advice to women and from hearing women’s Confessions.

“It was my understanding that the restrictions were placed out of an abundance of caution to avoid even the appearance of any impropriety. He complied and there haven't been any allegations since. Father is an excellent administrator and so he was given control of the school and to go on the pilgrimage. Jassy has no proof he was or was going to be a threat to the women on the pilgrimage or the women who worked at the school. She demanded things that were totally out of proportion. Fr. Wegner surely knew Fr. Duverger wasn’t a serious risk.”

“Moreover, Hannah’s claims are nothing more than lies and fabrications. Yet Jassy relied on them as her sole reason to confront SSPX leadership. She didn’t bring forth allegations. She was just complaining. Fr. Wegner was cordial in responding to her the way he did but he obviously knew how to handle a priest under his authority (and for whom he will be held accountable to God for) better than a twentysomething lay woman who didn’t have all the facts.”

Armesto says she became acquainted with Duverger when her son joined the troop of the Catholic Cadets, which Duverger ran with other SSPX priests. The Catholic Cadets is similar to a Catholic version of the original Boy Scouts of America. 

As part of the group, Armesto’s son went on camping trips with Duverger. Her daughters have also gone to Confession with him. Armesto says that she and her husband “have nothing but praise for Fr. Duverger, as do the other parents of cadets.”

“Fr. Duverger is a gentleman and doesn’t have any issues being around young children, as Jacas and Niles baselessly insinuate. I have gone to confession with him many times. So have my daughters. They are friends with him.”

“Any reputable news media organization would have investigated the backgrounds and the stories of their witnesses before publishing numerous articles of accusations from less than trustworthy witnesses. Unfortunately, Voris and Niles from Church Militant ran with the false accusations without double checking their sources.”

“Jassy is a troubled young soul that Church Militant is exploiting for their own benefit,” Armesto concluded. “They are wantonly and recklessly destroying and maligning people ... I believe that Fr. Duveger has a legitimate defamation case against Church Militant.”
LifeSite has reached out to the Kansas Bureau of Investigations to receive an update on its efforts and to know if Duverger specifically was under investigation. Nicole Hamm, a public affairs specialist, replied via email saying, “the Catholic Clergy Task Force is still actively investigating the Catholic clergy within the state … but we aren’t inclined to discuss individual cases at this time as we are still actively in the investigation phase.”

If you, or someone you know in the state of Kansas, has been the victim of sexual misconduct committed by members of the clergy, contact the Kansas Bureau of Investigation by calling 1-800-KS-CRIME (1-800-572-7463) or emailing ClergyAbuse@kbi.ks.gov.
Below is the full statement St. Thomas More Priory published and then deleted:
We have learned of an article published recently by a website calling itself “Church Militant,” in which allegations of serious misconduct are made against priests of the Society of Saint Pius X, including priests of Saint Thomas More Priory. Beyond noting that this website has a very public anti-SSPX agenda, it is not our place to address all of the allegations raised in the article. With respect to the allegations made involving our own priests, however, we believe it necessary to affirm the following points:

1) As any properly-educated Catholic knows, priests cannot violate the Seal of the Confessional even to defend themselves from attacks made by penitents. This duty of silence also applies to a priest giving spiritual direction. Thus, any Catholic publishing statements alleged to have been made in these contexts must realize they are attacking someone who cannot defend himself.

2) Outside of information learned through the Confessional or in the course of spiritual direction, the priests of Saint Thomas More are aware of, and fully comply with, their obligation to report allegations of the abuse of minors to the authorities. With respect to allegations involving adult victims, we encourage them to inform law enforcement if they believe they have been the victim of a crime – which is precisely what the accuser of Father Duverger was told.

3) We are not aware of any criminal investigation involving such misconduct, either current or past, directed at any priest of Saint Thomas More Priory – all of whom have, per our policy, received a national and local criminal background check through the Florida Department of Law Enforcement. 

4) The nature of the allegations of misconduct against Father Duverger has been grossly misrepresented in the article. Voluminous written documentation of the alleged misconduct was provided by the accuser to Father Wegner, which far from revealing any criminal conduct, did not even evidence any sin against purity. It seems that, failing to get the desired affirmation of her narrative from either the authorities of the Society or the civil authorities, this young woman has decided to look for, and not surprisingly found, a sympathetic ear among the Society’s avowed enemies.

While believing that, in view of the very public nature of the attack on our priests, we could not remain completely silent, the faithful should not take this statement as an occasion to satisfy idle curiosity by reading, much less sharing, this scurrilous article.
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